
Rada Miasta Racibórz

Protokół Nr LXI/23
z sesji Rady Miasta Racibórz

zwołanej na dzień 30 sierpnia 2023 r.  

Obrady rozpoczęto 30 sierpnia 2023 r. o godz. 15:00, a zakończono o godz. 22:43 tego samego
dnia.  W  posiedzeniu  wzięło  udział  21  radnych.  Nieobecni:  radny  Piotr  Klima  i  radna  Ludmiła
Nowacka. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.

Numery podjętych uchwał:

1. Uchwała Nr LXI/864/2023 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2023 rok.
1. Uchwała Nr LXI/865/2023 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2023 rok.
2. Uchwała Nr LXI/866/2023 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
3. Uchwała Nr LXI/867/2023 w sprawie nadania statutu Muzeum w Raciborzu.
4. Uchwała  Nr  LXI/868/2023 w  sprawie  określenia  wymagań  jakie  powinien  spełniać

przedsiębiorca  ubiegający  się  o  uzyskanie  zezwolenia  na  prowadzenie  działalności
w  zakresie  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  lub  osadników  w  instalacjach
przydomowych oczyszczalni  ścieków i  transportu  nieczystości  ciekłych  na  terenie  gminy
Racibórz.

5. Uchwała Nr LXI/869/2023 w sprawie zmiany Uchwały Nr X/160/2019 Rady Miasta Racibórz
z  dnia  25  września  2019r.  w  sprawie  nadania  Statutu  Ośrodka  Pomocy  Społecznej
w Raciborzu z późn. zm.

6. Uchwała  Nr LXI/870/2023  w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny dla Miasta
Racibórz na lata 2023-2025.

7. Uchwała  Nr  LXI/871/2023  w  sprawie  trybu  i  sposobu  powoływania  oraz  odwoływania
członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie Racibórz.

8. Uchwała Nr LXI/872/2023 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działek
gruntu położonych w Raciborzu w obrębie ulic Bydgoskiej i Sudeckiej.

9. Uchwała  Nr LXI/873/2023  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego
trybu  zawarcia  umów  dzierżawy  części  nieruchomości  położonej  w  Raciborzu  przy  ul.
Włoskiej 4  i Litewskiej 9.

10. Uchwała  Nr LXI/874/2023  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego
trybu  zawarcia  umowy  dzierżawy  nieruchomości  położonej  w  Raciborzu  przy  ul.
Morawskiej.

11. Uchwała  Nr LXI/875/2023  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego
trybu  zawarcia  umowy  dzierżawy  części  nieruchomości  położonej  w  Raciborzu  przy  ul.
Opawskiej.

12. Uchwała  Nr  LXI/876/2023  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  trybie
bezprzetargowym na rzecz użytkownika wieczystego nieruchomości  gruntowej położonej
w Raciborzu przy ulicy Cecylii.

13. Uchwała  Nr LXI/877/2023  w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa własności działki
gruntu położonej w Raciborzu przy ul. Rzemieślniczej.

14. Uchwała  Nr LXI/878/2023  w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do "gminnego zasobu
nieruchomości" prawa własności działki gruntu położonej w Raciborzu przy ul. Rybnickiej.

15. Uchwała  Nr LXI/879/2023  w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa własności działki
gruntu położonej w Raciborzu przy ul. Jana Kasprowicza.
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16. Uchwała  Nr  LXI/880/2023  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  prawa  własności
nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Odrodzenia.

17. Uchwała  Nr LXI/881/2023  w sprawie zmiany Uchwały Nr I/8/2018 Rady Miasta Racibórz
z dnia 21 listopada 2018 r. w sprawie ustalenia składów osobowych komisji Rady Miasta
Racibórz.

18. Uchwała  Nr LXI/882/2023  w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji
informacji o kandydatach na ławników.

19. Uchwała  Nr  LXI/883/2023  w  sprawie  uchylenia  Uchwały  Nr  VII/104/2019  Rady  Miasta
Racibórz z dnia 29 maja 2019 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności
działki gruntu położonej w Raciborzu przy placu Jana Długosza.

Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta i jednostek organizacyjnych miasta:

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy
 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk
 Kierownik Referatu ds. Budżetu i Analiz Alicja Sierant
 Naczelnik Wydziału Komunalnego Piotr Glapa
 Naczelnik Wydziału Edukacji Krzysztof Żychski
 Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Małgorzata Rudnicka – 

Głowińska
 Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Zbigniew Chmielarz
 Radca Prawny Marek Harz
 Radca Prawny Piotr Janas

Zaproszeni goście:

 Prezes Stowarzyszenia Przyjaciół Człowieka „Tęcza” - Katarzyna Dutkiewicz
 Wiceprezes Stowarzyszenia Przyjaciół Człowieka „Tęcza” – Alina Litewka - Kobyłka
 Skarbnik Stowarzyszenia Przyjaciół Człowieka „Tęcza” – Eugeniusz Stęchły
 Członek Stowarzyszenia Przyjaciół Człowieka „Tęcza” – Aleksandra Wieczorek

1. Otwarcie sesji, przedstawienie porządku obrad, głosowanie ewentualnych zmian.

 Przewodniczący  Rady  Marian  Czerner  otworzył  LXI  sesję  Rady  Miasta  Racibórz,  powitał
wszystkich zgromadzonych radnych, prezydentów i  przedstawicieli  urzędu oraz zaproszonych
gości i media.  Dalej poinformował, że sesja jest transmitowana i nagrywana. Poprosił również
o  potwierdzenie  obecności  radnych  w  systemie  do  obsługi  Rady.  Następnie  stwierdził,  że
w  chwili  obecnej  w  obradach  bierze  udział  21  radnych,  zatem  Rada  jest  władna  do
podejmowania  uchwał.  Dalej  przekazał,  że  do  zaproponowanego  porządku  obrad  zostały
zgłoszone zmiany.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że po obradach komisji oraz po zasięgnięciu opinii
osób zainteresowanych wycofuje z porządku obrad projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody
na nabycie do gminnego zasobu nieruchomości prawa użytkowania wieczystego nieruchomości
gruntowej, zabudowanej budynkiem przy ulicy Łąkowej nr 31B w Raciborzu. Dodał jednak, że
aby pogłębić wiedzę w temacie tworzenia zakładu aktywności zawodowej już teraz zaprasza
radnych na spotkanie w dniu 13 wrześnie w godzinach popołudniowych w urzędzie miasta na
tej  sali.  Dodał,  że  wycofanie  tej  uchwały  skutkuje  też  pojawieniem  się  autopoprawki  do
pierwszego projektu uchwały  w sprawie zmiany budżetu miasta  na 2023 rok.  Jednocześnie
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przekazał, że do drugiego projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2023 rok też
przygotowano dwie autopoprawki.

 Przewodniczący  Rady  Marian  Czerner  przekazał,  że  w  pierwszym głosowaniu  uwzględnione
zostaną  autopoprawki  zgłoszone  przez  Prezydenta  Miasta,  a  w  drugim  jego  wniosek
o  uzupełnienie  porządku  obrad  o  projekt  uchwały  w  sprawie  zasięgnięcia  od  Komendanta
Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na ławników.  

 Radna  Magdalena  Kusy  w  temacie  spotkania  na  temat  zakładu  aktywizacji  zawodowej
zaproponowała,  aby  przewodniczący  przynajmniej  dwóch  komisji  rozważyli  zaproszenie  na
najbliższe posiedzenia komisji prezes stowarzyszenia Spektrum w celu zgłębienia tego tematu.

 Przewodniczący Rady Marin Czerner uznał, że Pani Prezes powinna też być zaproszona przez
Prezydenta Miasta na spotkanie w dniu 13 września.

 Radny Mirosław Lenk przekazał,  że data 13 września nie będzie pasowała co najmniej kilku
z  radnych.  Poprosił  więc  o  zmianę  terminu.  Ważne  też,  aby  spotkanie  to  odbyło  się
z przedstawicielem Starosty Raciborskiego, aby mogli zaprezentować swoje stanowisko.  

 Prezydent Miasta Dariusz  Polowy przekazał,  że nie jest  to jeszcze sztywno ustalony termin.
Dodał, że Starosta jednoznacznie się wypowiedział przesyłając pismo z informacją, że nie są tym
zainteresowani.

 Radna Anna Szukalska wskazała, że na 13 września zaplanowana już została Komisja Rewizyjna
i pewnie potrwa dłużej niż do 16:00.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner zarządził  głosowania w sprawie wcześniej  zgłoszonych
zmian w porządku obrad:

Głosowano wniosek w sprawie:
wycofania z  porządku obrad Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do gminnego
zasobu nieruchomości prawa użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowej, zabudowanej
budynkiem  przy  ulicy  Łąkowej  nr  31B  w  Raciborzu,  uzupełnienia  porządku  obrad  o
autopoprawkę do pierwszego projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2023 r. i
dwie  autopoprawki  do  drugiej  uchwały  w  sprawie  zmiany  budżetu  miasta  na  2023  r.
oraz wieloletniej prognozy finansowej - do pkt. 6 i 7.
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)Irena Białuska, Magdalena Czech - Majer, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, 
Justyna Henek-Wypior, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, 
Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz 
Wyglenda NIEOBECNI (2)Piotr Klima, Ludmiła Nowacka

Głosowano wniosek w sprawie:
uzupełnienia porządku obrad o projekt Uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta 
Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na ławników - po pkt. 27. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)Irena Białuska, Magdalena Czech - Majer, Marian Czerner, Leon Fiołka, Justyna Henek-
Wypior, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (3)Marcin Fica, Piotr Klima, Ludmiła Nowacka
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 Radny  Mirosław Lenk  zgłosił  wniosek  o  poszerzenie  porządku  obrad  o  uchwałę  w sprawie
uchylenia Uchwały Nr VII/104/2019 Rady Miasta Racibórz z dnia 29 maja 2019 r. w sprawie
wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej w Raciborzu przy placu
Jana Długosza. Uzasadniając wniosek przeczytał treść uzasadnienia do przygotowanej uchwały.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na brak dalszych zgłoszeń do dyskusji zarządził
głosowanie wniosku.

Głosowano wniosek w sprawie:
uzupełnienia porządku obrad o projekt Uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr VII/104/2019 
Rady Miasta Racibórz z dnia 29 maja 2019 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa 
własności działki gruntu położonej w Raciborzu przy placu Jana Długosza. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (15)Irena Białuska, Magdalena Czech - Majer, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-
Wypior, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, 
Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (5)Leon Fiołka, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)Magdalena Kusy NIEOBECNI (2)Piotr Klima, Ludmiła Nowacka

Rada przyjmując powyższe wnioski ustaliła następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji, przedstawienie porządku obrad, głosowanie ewentualnych zmian.
1. Przyjęcie protokołu z LIX i LX sesji Rady Miasta Racibórz.
2. Uroczyste wręczenie Medalu Honorowego Miasta Raciborza nadanego Stowarzyszeniu 

Przyjaciół Człowieka "Tęcza".
3. Sprawozdanie z realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2022/2023.
4. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2023 r. (pierwsza uchwała)
5. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2023 r. (druga uchwała)
6. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
7. Uchwała w sprawie nadania statutu Muzeum w Raciborzu.
8. Uchwała w sprawie określenia wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający

się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników
bezodpływowych  lub  osadników  w  instalacjach  przydomowych  oczyszczalni  ścieków
i transportu nieczystości ciekłych na terenie gminy Racibórz.

9. Uchwała  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  X/160/2019  Rady  Miasta  Racibórz  z  dnia
25 września 2019r. w sprawie nadania Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu
z późn. zm.

10. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny dla Miasta Racibórz na lata
2023-2025.

11. Uchwała  w sprawie  trybu  i  sposobu powoływania  oraz  odwoływania  członków Zespołu
Interdyscyplinarnego w Gminie Racibórz.

12. Uchwała  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenów
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Ocice w Raciborzu.

13. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego dla terenu w jednostce strukturalnej Markowice w Raciborzu.

14. Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  prawa  własności  działek  gruntu
położonych w Raciborzu w obrębie ulic Bydgoskiej i Sudeckiej.

15. Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  przetargowego  trybu  zawarcia
umów  dzierżawy  części  nieruchomości  położonej  w  Raciborzu  przy  ul.  Włoskiej  4

4



i Litewskiej 9.
16. Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  przetargowego  trybu  zawarcia

umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Morawskiej.
17. Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  przetargowego  trybu  zawarcia

umowy dzierżawy części nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Opawskiej.
18. Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  trybie  bezprzetargowym  na  rzecz

użytkownika  wieczystego  nieruchomości  gruntowej  położonej  w  Raciborzu  przy  ulicy
Cecylii.

19. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa własności działki gruntu położonej
w Raciborzu przy ul. Rzemieślniczej.

20. Uchwała  w sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  do  "gminnego  zasobu  nieruchomości"
prawa własności działki gruntu położonej w Raciborzu przy ul. Rybnickiej.

21. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa własności działki gruntu położonej
w Raciborzu przy ul. Jana Kasprowicza.

22. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa własności nieruchomości położonej     
w Raciborzu przy ul. Odrodzenia.

23. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Miasta Racibórz do spółki SIM
Śląsk Południe spółka z ograniczoną odpowiedzialnością.

24. Uchwała w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu
Rozwoju  Mieszkalnictwa  na  sfinansowanie  objęcia  udziałów  w  istniejącej  Społecznej
Inicjatywy Mieszkaniowej.

25. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr I/8/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 21 listopada
2018 r. w sprawie ustalenia składów osobowych komisji Rady Miasta Racibórz.

26. Uchwała  w  sprawie  zasięgnięcia  od  Komendanta  Wojewódzkiego  Policji  informacji
o kandydatach na ławników.

27. Uchwała  w  sprawie  uchylenia  Uchwały  Nr  VII/104/2019  Rady  Miasta  Racibórz  z  dnia
29 maja 2019 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu
położonej w Raciborzu przy placu Jana Długosza.

28. Sprawozdanie Prezydenta o pracach realizowanych w okresie międzysesyjnym.
29. Wolne wnioski i informacje.
30. Zakończenie sesji.

2. Przyjęcie protokołu z LIX i LX sesji Rady Miasta Racibórz.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na brak zgłoszeń zarządził głosowanie protokołu
z LIX sesji Rady Miasta Racibórz.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z LIX sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 28 czerwca 2023 r. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (17) Irena Białuska, Magdalena Czech - Majer, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-
Wypior, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, 
Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, 
Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) Leon Fiołka, Magdalena Kusy, 
Jarosław Łęski, Anna Ronin NIEOBECNI (2) Piotr Klima, Ludmiła Nowacka

 Przewodniczący  Rady  Marian  Czerner  przekazał,  że  w  dniu  dzisiejszym  został  rozesłany
ponownie Protokół z LX sesji Rady Miasta Racibórz z uzupełnieniem kwestii dotyczącej złożenia
ślubowania na tej  sesji  przez Radną Magdalenę Czech – Majer.  Następnie z  uwagi  na brak
zgłoszeń zarządził głosowanie protokołu.

5



Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z LX sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 19 lipca 2023 r.
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (17) Irena Białuska, Magdalena Czech - Majer, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, 
Justyna Henek-Wypior, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, 
Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Anna 
Ronin, Zuzanna Tomaszewska NIEOBECNI (2) Piotr Klima, Ludmiła Nowacka

3.  Uroczyste  wręczenie  Medalu  Honorowego  Miasta  Raciborza  nadanego  Stowarzyszeniu
Przyjaciół Człowieka "Tęcza".

 Przewodniczący  Rady  Marian  Czerner  przekazał,  że  uchwałę  w zakresie  przyznania  Medalu
Honorowego Rada Miasta Racibórz podjęła w dniu 30 maja 2023 r. Następnie odczytał treść
uchwały  i  jej  uzasadnienie.  Dalej  zapraszając  przedstawicieli  Stowarzyszenia  Przyjaciół
Człowieka  „Tęcza”  na  środek  sali  uroczyście  wręczył  przyznany  medal  wraz  z  okazjonalnym
dyplomem. (gratulacje, wręczanie kwiatów, brawa)

 Prezes  Stowarzyszenia  Przyjaciół  Człowieka  „Tęcza”  Katarzyna  Dutkiewicz  serdecznie
podziękowała  za  przyznany  Medal  Honorowy  „Zasłużony  dla  Miasta  Raciborza”.  Wskazała
jednocześnie na 20 lat działalności stowarzyszenia i przede wszystkim na pracę wszystkich jej
zarządów,  pracowników  i  wolontariuszy.  Podziękowała  również  za  wsparcie  wielu  osób
i instytucji  jakie stowarzyszenie otrzymywało przez te wszystkie lata.  Na koniec wspomniała
także  osoby  wielce  zasłużone  dla  Stowarzyszenia,  które  już  odeszły,  w  tym  Zasłużonego
Dla Miasta Raciborza śp. Zenona Stube.  

4. Sprawozdanie z realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2022/2023.

 Naczelnik Wydziału Edukacji Krzysztof Żychski w formie prezentacji przedstawił najważniejsze
dane sprawozdania z realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2022/2023. Omówił więc dane
związane z funkcjonującymi w mieści żłobkami, przedszkolami, szkołami i zespołami szkolno –
przedszkolnymi.  Dalej  omówił  dane  dotyczące  etatów  nauczycielskich  i  stopni  awansu
zawodowego.  Omówił  również  wyniki  egzaminów  ośmioklasistów,  a  także  system  wsparcia
edukacyjnego.  Na  koniec  przedstawił  dane  związane  z  inwestycjami  i  remontami  placówek
oświatowych.

 Radny Mirosław Lenk poprosił  o informację na temat ruchów kadrowych w poszczególnych
placówkach  oświatowych.  Dodał,  że  oczywiście  wystarczą  dane  ilościowe  i  nie  muszą  być
przedstawione one dzisiaj,  ale wystarczy przesłać mu je drogą mailową. Ważne by była też
informacja o powodach redukcji.  

 Naczelnik  Wydziału  Edukacji  Krzysztof  Żychski  przekazał,  że  staramy  się,  aby  osoby  objęte
redukcjami mogły pracować w innych naszych jednostkach albo, aby ta redukcja godzin była jak
najmniej odczuwalna. Dodał, że zdarzają się też odejścia naturalne, czy to emerytura, czy inne
formy odejścia. Potwierdził, że przygotuje taką informację.

 Przewodniczący  Rady  Marian  Czerner  przypomniał  pytanie  z  jednej  z  poprzednich  sesji
na temat dostępności placu zabaw w SP 4 po godzinach pracy placówki.

 Naczelnik  Wydziału  Edukacji  Krzysztof  Żychski  wyjaśnił,  że  jest  to  związane z  wystąpieniem
usterek, które wykryto bardzo szybko po oddaniu do użytku tego placu. W związku z tym musiał
zostać ograniczony dostęp do tego placu zabaw. Wykonawca został  poproszony o usunięcie
usterek.  Obecnie  placówka  ponownie  uzyskuje  certyfikat  na  użytkowanie  placu  zabaw
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i  najpewniej  z  początkiem  roku  szkolnego  plac  zabaw  zostanie  uruchomiony  i  będzie
udostępniany w określonych godzinach.  

 Radny  Michał  Kuliga  przekazał,  że  na  Komisji  Oświaty  gościliśmy  rodziców  dzieci  z  P10
oraz rodziców dzieci z SP13 i zwracano uwagę na temat łączenia oddziałów. Zapytał więc jakie
są efekty rozmów z rodzicami.

 Naczelnik  Wydziału  Edukacji  Krzysztof  Żychski  przekazał,  że  zgodnie  z  tym  co  deklarował,
na drugi dzień udał się do P10. Nie udało zaś jeszcze udać mu się do SP 13. Dodał, że w tym
przypadku będzie  przesunięty  termin przetargu.  Dodał,  że  wróci  do tematu po 4  września.
Na  tą  chwilę  nie  ustalono  jeszcze  w  ilu  miejscach  dzieci  te  zostaną  ulokowane.  Dodał,
że  staramy  się  znaleźć  najdogodniejsze  lokalizacje.  Na  chwilą  obecną  oczekuje  na  dane
ze żłobka na temat wieku dzieci, tak aby łatwiej było je rozdzielić i ulokować. W związku z tym
dzisiaj nie będzie wstanie precyzyjnie odpowiedzieć. Gdy chodzi o SP 13 to Prezydent Miasta
rozmawiał z rodzicami dość długo i decyzję podtrzymał.  

 Radny Henryk Mainusz zapytał na jakim etapie jest budowa boiska przy ZSP1 na Ocicach?
 Naczelnik  Wydziału  Edukacji  Krzysztof  Żychski  przekazał,  że  tam  koncepcji  nie  ma  bo  jest

dokumentacja projektowa.
 Radny Henryk Mainusz zapytał, czy boisko to zostało zgłoszone do jakiś środków konkursowych?
 Naczelnik Wydziału Edukacji Krzysztof Żychski przekazał, że dokumentacja została uaktualniona

i przekazana do przeprowadzenia postępowania przetargowego. Jednocześnie Wydział Edukacji
wystąpił do Ministra Sportu o dofinansowanie. Wnioskowano o maksymalną kwotę 1,5 mln zł.
czyli 50% wartości zadania. W pierwszej informacji ministerstwa nie było naszego zadania, ale
mamy  być  ujęci  w  kolejnych  informacjach  o  dofinansowaniach.  Dodał,  że  w  budżecie  są
zabezpieczone środki na 2 lata.

 Radny Michał Kuliga zapytał o sprawę poruszana też na komisji, czyli o teren pomiędzy szkołami
na  Ostrogu,  czy  będzie  to  tam  naprawione.  Naczelnik  Wydziału  Edukacji  Krzysztof  Żychski
przekazał, że rozmawiał już z wykonawcą, by ograniczył się do niezbędnego miejsca i by teren
przywrócić do pierwotnego wyglądu.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na brak dalszych zgłoszeń do dyskusji zamknął
przedmiotowy punkt obrad.

5. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2023 r. (pierwsza uchwała)

 Radny  Michał  Kuliga  przekazał,  że  Komisja  OKSRiOS  zaopiniowała  pozytywnie  projekt
przedmiotowej uchwały.    

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP z uwagi na brak możliwości uzyskania
odpowiedzi  na  pytania  radnych  przyjęła  wniosek  o  odstąpieniu  od  opiniowania  projektu
przedmiotowej uchwały.

 Radna Justyna Henek – Wypior przekazała, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt
przedmiotowej uchwały.

 Kierownik  Referatu  ds.  Budżetu  i  Analiz  Alicja  Sierant  przedstawiła  zapisy  autopoprawki
Prezydenta Miasta do projektu przedmiotowej uchwały.

 Radny  Marcin  Fica  zaproponował,  aby  wycofane  środki  w  wysokości  20.000  zł  z  zadania
23-052/KM Montaż lamp oświetleniowych na skwerze im. Wincentego z Kielczy oraz 20.000 zł.
z  zadania  23-056/KM  Budowy  oświetlenia  na  ul.  Łąkowej  od  ul.  Kościuszki  do  przejazdu
kolejowego przeznaczyć na zadanie - wymiana oświetlenia na Placu Długosza łącznie z dwoma
halogenami na kościele farnym i nowym halogenem na pomnik Nepomucena.  

 Radny  Michał  Kuliga  w  uzupełnieniu  przekazał,  że  problem  braku  oświetlenia  na  skwerze
im. Wincentego z Kielczy jest bardzo ważny dla mieszkańców i dobrze, aby zadanie to udało się
zrealizować przy  okazji  realizacji  zadania  związanego z  murami  miejskimi,  na  które  ma być
dofinansowanie.  
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 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk przekazał, że w przedstawianej prezentacji był
oświetlony chyba cały skwer, niemniej zwróci na to szczególną uwagę.  

 Kierownik Referatu ds. Budżetu i Analiz Alicja Sierant odnosząc się do zmian zaproponowanych
przez radnego Marcina Ficy przekazała, że Rada może przesuwać środki jedynie w ramach zadań
zaproponowanych w tym projekcie, nie może tworzyć nowych zadań. Może to być więc zadanie
ogólne – oświetlenie ulic.

 Radny Marcin Fica wskazał, że środki te zostają w tym samym wydziale, zmianie ulega jedynie
nazwa zadania z uwagi na brak możliwości ich realizacji. Poprosił więc, aby Prezydent Miasta
ustosunkował się do tego.  

 Kierownik Referatu ds. Budżetu i Analiz Alicja Sierant przekazała, że w ramach tym propozycji
radnego  można  by  zaproponować  zmianę  nazw  zadań,  ale  konieczna  będzie  też  zmiana
klasyfikacji budżetowej.

 Radny  Marcin  Fica  uznał,  że  jeżeli  jest  taka  możliwość  to  poprosił  tak  uczynić.  W  sumie
na oświetlenie Pl. Długosza ma być 40.000 zł.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy poprosił, aby radny jednoznacznie sformułował wniosek.
 Radny Marcin Fica przekazał, że postara się przesłać proponowane zmiany tak, aby można było

je wyświetlić. Dalej wskazał, że chodzi o to, aby środki z zadania Montaż lamp oświetleniowych
na  skwerze  im.  Wincentego  z  Kielczy  i  z  zadania  Budowy  oświetlenia  na  ul.  Łąkowej
od  ul.  Kościuszki  do  przejazdu  kolejowego  przeznaczyć  na  zadanie  -  wymiana  oświetlenia
na Placu Długosza (3 lampy, wykorzystując przy tym dostępne słupy).

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy reasumując przekazał, że z tych dwóch zadań należy zrobić
jedno zadanie dotyczące oświetlenia Pl. Długosza.

 Radny  Marcin  Fica  wskazał,  że  łącznie  z  dwoma  halogenami  na  kościele  farnym  i  nowym
halogenem na pomnik Nepomucena.  

 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  jeszcze  raz  poprosił,  aby  radny  sformułował  kompletny
wniosek.

 Radny  Marcin  Fica  przekazał,  że  za  pierwszym  razem  przedstawił  cały  wniosek.  Niemniej
powtórzył  jeszcze  raz,  że  chodzi  o  to,  aby  środki  z  zadania  Montaż  lamp  oświetleniowych
na  skwerze  im.  Wincentego  z  Kielczy  i  z  zadania  Budowy  oświetlenia  na  ul.  Łąkowej
od  ul.  Kościuszki  do  przejazdu  kolejowego  przeznaczyć  na  zadanie  -  wymiana  oświetlenia
na Placu Długosza (3 lampy, wykorzystując zdeponowane słupy) oraz na zakup i montaż dwóch
halogenów na kościele farnym i wymianę halogenu na pomnik Nepomucena.

 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  przekazał,  że  takiego  długiego  zadania  nie  wpisze
do budżetu. Poprosił o jego skrócenie.

 Przewodniczący  Rady  Marian  Czerner  uznał,  że  najlepiej  będzie  jak  radni  otrzymają
te poprawki, by mogli się z nimi zapoznać.

 Radna Irena Białuska w imieniu mieszkańców Brzezia  zwróciła  się  o realizację placu zabaw.
Wskazała,  że dojazd jest,  niemniej  utrudniony, ale wszystko to można załatwić,  trzeba tylko
chcieć. Wniosła więc o pozostawienie w budżecie 350.000 zł na zadaniu dotyczącym budowy
placu zabaw w dzielnicy Brzezie.  

 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  przekazał,  że  wyraźnie  radna  Irena  Białuska  wskazała,
że dojazd jest utrudniony. W związku z czym do sprawy będzie można wrócić, gdy sprawa się
ureguluje.  Dodał,  że  nie  chce,  aby  było  jak  obecnie,  że  została  wypowiedziana  umowa
na dotychczasowy plac zabaw, choć wszystko niby miało być dograne.

 Radna  Irena  Białuska  wskazała,  że  to  mieszkańcy  zabiegają  o  ten  plac  zabaw.  Dodała,
że uzyskała informacje, że jest możliwość załatwienia tego dojazdu.

 Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami  Małgorzata  Rudnicka  –  Głowińska
przekazała,  że  wyjaśniła  radnej  stan  prawny  tych  nieruchomości.  Wskazała,  że  dostęp
od ul. Sadowej jest przez działkę gminną, ale jest on utrudniony z uwagi na to, że ta działka jest
bardzo wąska. Można by tam dojść pieszo, ale nie będzie tam dojazdu. Do działek od strony
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ul. Gawliny nie ma formalnego dostępu do drogi publicznej, gdyż fizyczne dojście jest przez
teren prywatny. Uznała więc, że odpowiedź wydziału była jak najbardziej prawdziwa.

 Radna  Irena  Białuska  przekazała,  że  wstępnie  rozmawiała  już  z  osobami  z  działek  przy
ul. Gawliny. Uznała więc, że trzeba tylko chcieć.  

 Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami  Małgorzata  Rudnicka  –  Głowińska
przekazała, że formalnego dostępu od ul. Gawliny nie ma.

 Radna  Irena  Białuska  przekazała,  że  podtrzymuje  swój  wniosek,  aby  zatrzymać  w budżecie
środki na ten plac zabaw.

 Radny Henryk Mainusz przekazał, że nie wyraża zgody na zdjęcie z budżetu kwoty 400.000 zł. na
zadaniu  23-037/LOK  Docieplenie  budynków  komunalnych  w  Ocicach,  ul.  Włoska,  Litewska,
Nowy Zamek oraz uzbrojenie w instalację gazową i zmiana sposobu ogrzewania na etażowe
gazowe w budynkach, przy ul.  Litewskiej 1-10 i  Włoskiej 11. Uznał,  że gdy pojawi się nowy
sposób finansowania  to  wówczas  się  zgodzi.  Póki  co  widzi,  że  gdy  jest  to  zadanie  radnych
to zawsze jest niemożność jego realizacji. Zabiera się więc środki i temat się sam rozwiązuje.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że radny musi złożyć taki wniosek.
 Radny Henryk Mainusz przekazał, że składa więc wniosek o niezdejmowanie kwoty 400.000 zł

z tego zadania.
 Przewodniczący Rady Marian Czerner zapytał o powody zdjęcia tego wydatku.
 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  przekazał,  że  rozumie,  że  radny  chciałby,  aby  te  środki

zachować  na  tym  zadaniu.  Natomiast  trzeba  mieć  świadomość,  że  w  tym  roku  tego  nie
wykonamy, mamy możliwość pozyskania środków na to zadanie z innego źródła.

 Dyrektor  Miejskiego  Zarządu Budynków w Raciborzu  Ewa Hac  przekazała,  że  MZB wystąpił
z  takim  wnioskiem  ponieważ  zamiarem  jest  zrealizowanie  tej  termomodernizacji
z  dofinansowaniem  BGK.  Wskazała,  że  w  przyszłym  roku  można  byłoby  zacząć  realizować
termomodernizację  całego  osiedla  oraz  uzbrojenie  ul.  Litewskiej  w  gaz.  Dodała,
że te wspomniane 400.000 zł przesuwa się na fundusz remontowy wspólnot mieszkaniowych.
Bez tych środków MZB będzie wnioskował o dodatkowe środki na fundusz remontowy. Dodała,
że z BGK pozyskano już środki na termomodernizację 9 budynków gminnych, co do remontów
których radni dzisiaj podejmą decyzję. Wskazała więc, że w przypadku Ocic warto poczekać, aby
zrealizować to całościowo.   

 Radny Henryk Mainusz uznał, że gdyby klub radnych nie wpisał do budżetu tych 800.000 zł
to nigdy by to nie ruszyło. Zapytał więc co takiego się stało, że nagle jest na to taki pomysł.   

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy wyjaśnił, że w tym roku pojawił się program, z którego można
skorzystać. Z tego programu skorzystano już, by pozyskać środki na te 9 budynków i złożono
wniosek do nowej edycji.   

 Radny Mirosław Lenk zapytał czy na te konkretne budynki wniosek już został złożony.
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że tak.
 Radny Mirosław Lenk przekazał, że z informacji Wydziału Rozwoju wynika, że wniosek został

złożony na inne budynki, też bardzo potrzebne, a na te budynki będzie dopiero składany.
 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  przekazał,  że  aktualnie  są  realizowane  audyty,  aby  móc

zakończyć  procedurę  składania  wniosku.  Przeprosił  więc  za  wprowadzenie  radnych  w błąd.
Dodał,  że  po  dyskusji  na  sesji  przed  wakacjami  natychmiast  zlecił  przeprocedowanie  tego
wniosku. Obecnie procedura jeszcze trwa.

 Radny Mirosław Lenk uznał, że wystarczyło porozmawiać z wnioskodawcami i nie było by dzisiaj
tej dyskusji.

 Radny  Michał  Kuliga  wniósł  o  pozostawienie  w  budżecie  kwoty  871.903  zł.  na  zadaniu
dotyczącym Zielonych Płuc Ostroga.  

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy poprosił o uzasadnienie tego wniosku.
 Radny  Michał  Kuliga  przekazał,  że  nie  może  zagłosować  za  propozycją  Prezydenta  Miasta

przesunięcia  tych  środków,  opierając  się  na  doświadczeniu  w relacji  Rady  Miasta,  radnego,
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czy  zwykłego  mieszkańca  z  Prezydentem  Miasta.  Dodał,  że  będzie  pierwsza  osobą,  którą
Prezydent wskaże, że głosował przeciw.

 Kierownik Referatu ds. Budżetu i Analiz Alicja Sierant przekazała, że w zasadzie jest to tylko
przesunięcie tych środków na przyszły rok ponieważ wydłużają się procedury przetargowe i nie
będzie można już wydatkować tych środków w tym roku, ale środki te zostały zabezpieczone
w  ramach  WPF-u  na  rok  przyszły.  Wartość  zadania  się  nie  zmieni,  ale  nie  wydamy  ich
prawdopodobni w tym roku.

 Radny Michał Kuliga przekazał, że podtrzymuje swój wniosek, bo nie może na to się zgodzić.  
 Przewodniczący  Rady  Marian  Czerner  przekazał,  że  w  sumie  są  4  wnioski  radnych

do przegłosowania: 1) wniosek radnego Marcina Ficy na kwotę 40.000 zł. 2) wniosek radnej
Ireny Białuskiej w sprawie pozostawienia w budżecie kwoty 350.000 zł na zadaniu dotyczącym
budowy  placu  zabaw  w  dzielnicy  Brzezie,  3)  wniosek  radnego  Henryka  Mainusza
o  pozostawieniu  w  budżecie  miasta  kwoty  400.000  zł  na  zadaniu  dotyczącym  docieplenia
budynków  komunalnych  w  Ocicach,  4)  wniosek  radnego  Michała  Kuligi  w  sprawie
pozostawienia  w budżecie  miasta  kwoty  871.903 zł.  na  zadaniu  dotyczącym Zielonych Płuc
Ostroga.

 Naczelnik Wydziału Komunalnego Piotr Glapa w nawiązaniu do wcześniejszej dyskusji na temat
zmian  w  budżecie  wskazał,  że  wpisane  zadania  dotyczą  jego  wydziału  i  są  to  środki  na
prowadzenie schroniska oraz na zabezpieczenie środków związanych z kanalizacja deszczową.
Dodał, że oba zadania są niezmiernie ważne dla miasta. Bez dzisiejszej decyzji w tej sprawie nie
będzie można tych zadań zrealizować.

 Radny Mirosław Lenk wskazał, że wygasła promesa na 31,5 mln zł dla miasta. Prezydent Miasta
unieważnił też przetarg na rozbudowę H2Ostróg, a środki te w budżecie nadal są uwidocznione
bez podstawy wpisu. Zapytał więc, czy zapisy te będą porządkowane.   

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że mamy aktualną promesę.
 Radny Mirosław Lenk przekazał, że Prezydent Miasta nie rozmawia z radnymi i nie odpowiada

na zadane pytania, także te dotyczące rozbudowy H2Ostróg. Wskazał, że oferty przekroczyły
zabezpieczone w budżecie środki stąd jego pytanie.  

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że mamy aktualną promesę i będziemy dalej to
procedować.

 Radny  Mirosław  Lenk  poprosił  o  przedstawienie  radnym  dokumentu,  z  którego  wynika,
że promesa nadal jest aktualna. Dodał, że nie musi to być dzisiaj.  

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy, przekazał, że bardzo chętnie to udostępni radnemu.
 Radny  Henryk  Mainusz  zapytał  w  jakim  czasie  można  się  spodziewać  udostępnienia  tego

dokumentu.  Dodał,  że  do  tej  pory  radni  na  odpowiedzi  czekają  miesiąc,  albo  6  tygodni.
Nie rozumie więc dlaczego tak trudno wydobyć to z systemu miasta.

 Prezydent  Miasta Dariusz Polowy przekazał, że jak zawsze bez zbędnej zwłoki po otrzymaniu
wniosku jest to udostępniane.

 Radny Henryk Mainusz uznał, że Prezydent Miasta żartuje sobie.
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że nie mówił o wniosku pisemnym, ale przyjął ten

wniosek jak wniosek ustny i bez zbędnej zwłoki będzie realizowany.
 Radny  Mirosław  Lenk  przekazał,  że  dziś  otrzymał  odpowiedź  prezesa  naszego  składowiska,

na którą czekał od 6 lipca.  Otrzymał odmowę udzielenia informacji,  a prezes przecież mógł
to zrobić od razu, jeżeli takie było jego stanowisko.

 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy przekazał,  że  też  otrzymał  do  wiadomości  tą  odpowiedź.
Nie ukrywa, że zaciekawiło go dlaczego tak późno została udzielona radnemu ta odpowiedź.
Dodał, że uzyskał informację, że prezes uzyskał od radnego zgodę na wydłużenie tego terminu.

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że ten temat poruszy w wolnych wnioskach. Niemniej dodał,
że prezes telefonicznie i mailowo potwierdził, że udzieli tej informacji w okresie późniejszym.
Po czym odmówił udzielenia odpowiedzi. Uznał więc, że taka odmowa nie wymagała takiego
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długiego czasu załatwiania.
 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  przekazał,  że  prezes  jest  tym  organem,  który  udziela

odpowiedzi  i  być  może  uzyskanie  dodatkowych  informacji,  które  skłoniły  go  do  takiej,
a nie innej odpowiedzi, wydłużyły procedurę.     

 Przewodniczący Rady Marian Czerner zarządził 20 minut przerwy by przygotować wnioski do
przegłosowania. Przerwa od godz. 17:13 do godz. 17:44.

 Po przerwie Przewodniczący Rady Marian Czerner odczytał  i  poddał  po głosowanie wnioski
złożone kolejno przez radnych:  
Głosowano wniosek w sprawie:
przywrócić 20.000 zł. z zadania 23-052/KM Montaż lamp oświetleniowych na skwerze im 
Wincentego z Kielczy i zmienić nazwę zadania na wymianę oświetlenia na Placu Długosza oraz 
przywrócić i przesunąć 20.000 zł. z zadania 23-056/KM Budowy oświetlenia na ul. Łąkowej od 
ul. Kościuszki do przejazdu kolejowego na zadanie - wymiana oświetlenia na Placu Długosza. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (15) Irena Białuska, Magdalena Czech - Majer, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-
Wypior, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, 
Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (6) Leon Fiołka, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska, 
Anna Wacławczyk NIEOBECNI (2) Piotr Klima, Ludmiła Nowacka
Głosowano wniosek w sprawie:
przywrócenia kwoty 350.000 zł. na zadaniu 23-051/KM Budowa placu zabaw w Brzeziu. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (13) Irena Białuska, Magdalena Czech - Majer, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-
Wypior, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, 
Anna Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda PRZECIW (7) Leon Fiołka, Magdalena 
Kusy, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
NIEOBECNI (3) Piotr Klima, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka

 Radny Henryk Mainusz przekazał, że jego głosowanie prawdopodobnie zostało niewłaściwie 
odnotowane, ponieważ on jest za.  

 Przewodniczący Rady Marian Czerner przekazał, że zostanie to odnotowane w protokole,            
bez powtarzania głosowania, gdyż nie miało to wpływu na wynik głosowania.
Głosowano wniosek w sprawie:
przywrócenia kwoty 400.000 zł. na zadaniu 23-037/LOK Docieplenie budynków komunalnych  
w Ocicach, ul. Włoska, Litewska, Nowy Zamek oraz uzbrojenie w instalację gazową i zmiana 
sposobu ogrzewania na etażowe gazowe w budynkach przy ul. Litewskiej 1-10 i Włoskiej 11. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (14) Irena Białuska, Magdalena Czech - Majer, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-
Wypior, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Justyna 
Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (6) Leon Fiołka, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska, 
Anna Wacławczyk NIEOBECNI (3) Piotr Klima, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka

 Radny Michał Kuliga zapytał czy przesunięcie, które w budżecie zaproponował Prezydent Miasta
jest  niezbędne  do  rozstrzygnięcia  przetargu  i  niezbędne  do  realizacji  zadania  z  budową
Zielonych Płuc Ostroga w roku przyszłym.   
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 Prezydent Miasta Dariusz Polowy odpowiedział, że tak.  
 Radny Mirosław Lenk poprosił o wyjaśnienie tego mechanizmu postępowania.
 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  przekazał,  że  wyjaśnienia  w  tym  zakresie  przedstawi

Kierownik Referatu ds. Budżetu i Analiz. Wskazał natomiast, że każda zmiana w budżecie musi
zawierać dwa elementy, źródło i miejsce w które to wkładamy. Bez tego jest to wada prawna
i uchwała po takich wnioskach zostanie uchylona. Być może lepiej  jej  nie głosować gdy nie
wskazuje się docelowego miejsca.  

 Radny  Mirosław  Lenk  uznał,  że  tą  „oczywistą  oczywistość”  radni  rozumieją.  Radni  liczyli,
że Prezydent Miasta wspólnie z radnymi spróbuje to skorygować, bo Prezydent jest autorem
tamtych propozycji  z  wykorzystaniem środków,  które radni  wprowadzali  do budżetu.  Uznał,
że odpowiedzialność za zrównoważenie budżetu jest więc, co najmniej po połowie.     

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że dlatego w swoich propozycjach wskazał źródła
finansowania. Może radnym mogą one nie odpowiadać, natomiast teraz radni mają prawo to
zmienić.  Niemniej  zmiana  powinna  polegać  na  tym,  że  po  jednej  i  drugiej  stronie  trzeba
wskazać miejsce lub nie podejmować tej uchwały w ogóle.      

 Radny Mirosław Lenk przekazał,  że chodziło mu jedynie o to,  czy Prezydent zechce radnym
pomóc. Jeżeli nie, to poprosił, aby Prezydent odpowiedział, że nie.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że oczywiście służy swoją pomocą.
 Radny Mirosław Lenk zaproponował  zrobienie  krótkiej  przerwy celem przygotowania  takich

zmian.  Uznał,  że  po  skończeniu  głosowania  wszystkich  wniosków  radnych  będzie  wiadoma
wysokość różnicy.  

 Kierownik  Referatu  ds.  Budżetu  i  Analiz  Alicja  Sierant  wyjaśniła,  że  z  informacji  Wydziału
Inwestycji wynika, że przesunięcie jest niezbędne z uwagi na fakt wydłużającej się procedury
przetargowej na zagospodarowanie terenu wraz z niezbędną infrastrukturą dla zadania Zielone
Płuca Ostroga wraz z  tężnią solankową oraz fakt  wskazania terminu wykonania przedmiotu
umowy do  150  dni  od  daty  zawarcia  umowy,  okazuje  się,  że  na  dzień  dzisiejszy  realizacja
przedmiotowego zadania wykracza poza rok budżetowy. W związku z powyższym wprowadzone
zmiany  w  wieloletniej  prognozie  finansowej  umożliwią  rozstrzygnięcie  postępowania
przetargowego i następnie realizację przedmiotowego zadania.

 Radny Michał Kuliga rozumie więc, że pozostawienie tego w budżecie uniemożliwi realizację.
 Radny Mirosław Lenk wskazał, że generalnie kwota się nie zmieni, bo ona jest łączona. Można

też założyć, że większość zadań będzie realizowana w przyszłym roku.  
 Przewodniczący Rady Marian Czerner przekazał, że przesunięcie, bądź nie przesunięcie środków

nie  determinuje  realizacji  postępowania,  tylko  odpowiedniego  ustawienia  harmonogramu
rzeczowo – finansowego. Uznał, że środki można przesunąć w dowolnym momencie, nawet  i w
grudniu. Ważne aby było to spójne.  

 Kierownik Referatu ds. Budżetu i Analiz Alicja Sierant przekazała, że na ten rok zostanie jeszcze 2
mln zł.  

 Przewodniczący Rady Marian Czerner rozumie więc, że tylko część tej kwoty jest przesuwana.
Dodał, że teraz jest to bardziej zrozumiałe.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy poprosił, aby jeszcze raz wysłuchać Dyrektor MZB.
 Radny Michał  Kuliga rozumie więc,  że Prezydent dalej  będzie podejmował  działania w celu

realizacji tego zadania. Jeżeli więc jest to niezbędne do realizacji tego projektu to jest skłonny
wycofać swój wniosek.

 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy przekazał,  że  od  momentu  zebrania,  które  odbyło  się  na
Ostrogu w SP 1, powiedział wyraźnie, że zostanie to wybudowane i że staje się to zadaniem
budżetowym.   

 Radny Michał Kuliga wycofał swój wniosek.  
 Przewodniczący Rady Marian Czerner przekazał, że łącznie wnioski radnych opiewają na kwotę

790.000 zł. i taką wartość należy w tym projekcie zrównoważyć.
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 Radny Mirosław Lenk przekazał, że połowę pracy wykonał radny Michał Kuliga, który wycofał
swój wniosek. Radni oczekują teraz propozycji Prezydenta.  

 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  przekazał,  że  ta  metafora  nie  do  końca  jest  trafiona,
bo on przyszedł z projektem, radni nanieśli zmiany, a resztę on ma wskazać. Dodał, że potrzeba
jednak, aby spotkać się na przerwie. Trudno mu jednak określić jej długość, na pewno min. 10
minut.    

 Przewodniczący  Rady  Marian  Czerner  zarządził  15  minut  przerwy.  Przerwa  od  godz.  18:03
do godz. 18:46.

 Po  przerwie  Przewodniczący  Rady  Marian  Czerner  przedstawił  treść  uzgodnionej  ustnej
autopoprawki w brzmieniu: 1) zwiększenie wydatków w zadaniu 00-008/LS Fundusz remontowy
wspólnot mieszkaniowych w kwocie 200.000 zł, 2) zwiększenie dochodów w zadaniu 23-032
Uzupełnienie subwencji ogólnej o kwotę 990.000 zł.

 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  potwierdził  zgłoszenie  ustanej  autopoprawki  o  powyższej
treści

 Przewodniczący  Rady  Marian  Czerner  przekazał,  że  ta  ustna  autopoprawka  bilansuje  też
wcześniej przegłosowane wnioski radnych. Następnie zarządził kolejne głosownia.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia ustnej autopoprawki do projektu Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2023 
r. (pierwsza uchwała) w brzmieniu: 1) zwiększenie wydatków w zadaniu 00-008/LS Fundusz 
remontowy wspólnot mieszkaniowych w kwocie 200.000 zł, 2) zwiększenie dochodów w 
zadaniu 23-032 Uzupełnienie subwencji ogólnej o kwotę 990.000 zł. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (15) Irena Białuska, Magdalena Czech - Majer, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-
Wypior, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Justyna 
Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
NIEOBECNI (4) Leon Fiołka, Piotr Klima, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka
Głosowano w sprawie:
przyjęcia pisemnej autopoprawki do projektu Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 
2023 r. (pierwsza uchwała). 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (17) Irena Białuska, Magdalena Czech - Majer, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-
Wypior, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Justyna 
Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Magdalena Kusy, 
Jarosław Łęski NIEOBECNI (4) Leon Fiołka, Piotr Klima, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka

Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2023 r. (pierwsza uchwała) wraz              
z autopoprawką pisemną oraz autopoprawką ustną i przegłosowanymi wnioskami radnych. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (19) Irena Białuska, Magdalena Czech - Majer, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, 
Justyna Henek-Wypior, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Henryk 
Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, 
Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
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Magdalena Kusy NIEOBECNI (3) Piotr Klima, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka

Rada podjęła Uchwałę Nr LXI/864/2023 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2023 rok.

6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2023 r. (druga uchwała)
 Radny  Michał  Kuliga  przekazał,  że  Komisja  OKSRiOS  zaopiniowała  pozytywnie  projekt

przedmiotowej uchwały.    
 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP z uwagi na brak możliwości uzyskania

odpowiedzi  na  pytania  radnych  przyjęła  wniosek  o  odstąpieniu  od  opiniowania  projektu
przedmiotowej uchwały.

 Radna Justyna Henek – Wypior przekazała, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt
przedmiotowej uchwały oraz pierwszą autopoprawką.

 Kierownik Referatu ds.  Budżetu i  Analiz  Alicja Sierant przedstawiła treść pierwszej  pisemnej
autopoprawki do projektu przedmiotowej uchwały oraz do wieloletniej prognozy finansowej
wraz  z  ustną  korektą  omyłki  pisarskiej  dotyczącej  numeru  i  nazwy  rozdziału  na  75802
oraz numeru i nazwy paragrafu na 275.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przedstawił treść drugiej pisemnej autopoprawki do projektu
przedmiotowej uchwały oraz do wieloletniej prognozy finansowej. W uzasadnieniu przekazał,
że  zmiana  planu  wydatków  dotyczy  zabezpieczenia  środków  na  zapłatę  faktury  w  związku
z  otrzymaniem  ostatecznego  przedsądowego  wezwania  do  zapłaty,  a  zmiany  dochodów
i wydatków wieloletniej prognozy finansowej wynikają z przedstawionych zmian budżetu miasta
na rok 2023. Dodał, że zabezpieczenie tego przed postępowaniem sądowym pozwoli gminie
zaoszczędzić wydatków na koszty związane z postępowaniem sądowym.   

 Radny Marcin Fica przedstawił wniosek, aby wycofać z projektu uchwały zadanie 23-139/KM
Odbrukowanie  fragmentu  placu  przed  Matką  Polką  przy  Rondzie  Żołnierzy  Niezłomnych
w Raciborzu z kwotą 80 000,00 zł.  Wyjaśnił,  że w budżecie miasta na ten rok są już środki
na  odbrukowanie  ulicy  Ogrodowej,  Mickiewicza  i  do  tej  pory  nawet  nie  został  ogłoszony
przetarg.  Są  środki  na  remont  chodnika  przy  ul.  Opawskiej  i  Pszczyńskiej  i  też  nie  został
ogłoszony przetarg. Dodał, że jak te zadania zaczną się realizować to będzie można pomyśleć
o odbrukowaniu terenu przed pomnikiem Matki Polki. Wskazał, że potrzebna byłaby tutaj też
mapka z wyrysowaniem przebiegu ciągu pieszo – rowerowego i nasadzeniem drzew.  

 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk przekazał, że projekt dotyczący ul. Ogrodowej
jest  procedowany,  urząd  czuwa  nad  całością,  zostały  też  złożone  wnioski  o  pozyskanie
dodatkowych środków.  Dodał,  że  w tym zakresie  potrzebne też  były  uzgodnienia  ze  Szkołą
Muzyczną. Dalej wskazał, że odbrukowanie ronda jest to wprost realizacja wniosków zarówno
ze strategii miasta jak i gminnego programu rewitalizacji. Ideą jest, aby na głównych ciągach
spacerowych  w  mieście  była  możliwość  przejścia  i  przejechania  rowerem  w  cieniu.  Dodał,
że  w  kolejnym etapie  mają  tam być  także  ustawione  ławki.  Zaplanowano,  aby  zrealizować
to jesienią, gdy jest najlepsza pora do sadzenia drzew.  

 Radny Marcin Fica uznał, że Prezydent powinien też to zgłosić do wniosku o dodatkowe środki
zewnętrzne.  Wskazał,  że  mieszkańcy  już  długo  czekają  na  odbrukowanie  ul.  Ogrodowej.
Na  ul.  Mickiewicza  też  nie  było  szansy  szybciej  tego  zrobić.  Dalej  zapytał  co  z  chodnikami
na ul. Opawskiej i ul. Pszczyńskiej.  

 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk wskazał,  że drzewa najlepiej  sadzić jesienią.
Nie można ich sadzić w grudniu, czy w lutym. Dodał, że gdy chodzi o ul. Ogrodową i Opawską
ta nie ma tam żadnej zwłoki.  W przyszłym tygodniu mają być wysyłane zapytania ofertowe
i w tym roku te zadania zostaną zrealizowane.   

 Radny  Marcin  Fica  wskazał,  że  na  ul.  Ogrodowej  też  będzie  trzeba  posadzić  drzewa
i tam można czekać do zimy i do przyszłego roku? Następnie przekazał, że podtrzymuje swój
wniosek formalny.

 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk wyjaśnił, że drzew nie sadzi się ani w maju,
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ani w czerwcu, lipcu i sierpniu. Tylko sadzi się je jesienią.
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że w tej sprawie radny nie może złożyć wniosku

formalnego.
 Radny Marcin Fica przekazał, że oczywiście składa to jako zwykły wniosek.
 Przewodniczący Rady Marian Czerner mając na uwadze wniosek o wycofanie zadania, rozumie,

że w budżecie pozostaną środki.
 Kierownik  Referatu  ds.  Budżetu  i  Analiz  Alicja  Sierant  zapytała,  czy  ten  wniosek  wiąże  się

ze zmniejszeniem dochodów, bo jest potrzeba, aby się to zbilansowało w budżecie.
 Przewodniczący Rady Marian Czerner przekazał, że zrozumiał, że pozostają wolne środki, które

można na coś przeznaczyć. Bez wskazania przeznaczenia zmniejszają się dochody. Następnie
zarządził głosowanie wniosku radnego Marcina Ficy.
Głosowano wniosek w sprawie:
wycofania z projektu uchwały zadania 23-139/KM Odbrukowanie fragmentu placu przed Matką
Polką przy Rondzie Żołnierzy Niezłomnych w Raciborzu z kwotą 80 000,00 zł. 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (12) Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga, 
Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Eugeniusz Wyglenda PRZECIW (6) Leon Fiołka, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Anna 
Ronin, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Magdalena Czech - 
Majer, Zygmunt Kobylak NIEOBECNI (3) Piotr Klima, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka

 Przewodniczący  Rady  Marian  Czerner  zapytał,  czy  jeżeli  nie  wskazano  drugiej  strony  to
z automatu zmniejszamy dochody.

 Kierownik Referatu ds. Budżetu i Analiz Alicja Sierant przekazała, że najlepiej to wskazać.
 Przewodniczący Rady Marian Czerner poprosił o wskazanie konkretnych dochodów.
 Kierownik Referatu ds. Budżetu i  Analiz Alicja Sierant przekazała, że zmniejszenia dochodów

o kwotę 80.000 zł. można dokonać w pozycji 23-032 Uzupełnienie subwencji ogólnej.
 Przewodniczący Rady Marian Czerner zapytał, czy jest to autopoprawka Prezydenta Miasta.
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy uznał, że właściwie to lepiej, aby był to wniosek radnego.
 Przewodniczący Rady Marian Czerner przekazał, że tamten wniosek został już przegłosowany.
 Radny  Mirosław Lenk  zgłosił  wniosek,  aby  zmniejszyć  dochody  o  kwotę  80.000  zł.  zgodnie

z wcześniejszą propozycją.
 Przewodniczący Rady Marian Czerner zarządził głosowanie wniosku radnego Mirosława Lenka.

Głosowano wniosek w sprawie:
zmniejszenia dochodów o kwotę 80.000 zł. w pozycji 23-032 Uzupełnienie subwencji ogólnej w 
celu zbilansowanie projektu uchwały. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (13) Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga, 
Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda PRZECIW (3) Jarosław Łęski, Anna Ronin, Anna
Wacławczyk WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) Magdalena Czech - Majer, Leon Fiołka, Zygmunt Kobylak, 
Zuzanna Tomaszewska NIEOBECNI (3) Piotr Klima, Magdalena Kusy, Ludmiła Nowacka

 Radny  Marcin  Fica  wskazał  na  przesunięcie  środków  systemu  gospodarki  odpadami
na  wynagrodzenia  pracowników  obsługujących  ten  system  i  zapytał,  czy  są  to  pracownicy
urzędu, czy osoby z zewnątrz.   
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 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  wyjaśnił,  że  zgodnie  z  zapisami  ustawy  cała  gospodarka
odpadami  musi  być  finansowane  ze  środków tego  systemu.  Z  tego  systemu idą  też  środki
na osoby obsługujące ten system, pracujące w ramach urzędu.   

 Przewodniczący Rady Marian Czerner po uzgodnieniu treści zarządził kolejno głosowanie 
pisemnych autopoprawek, a następnie całej uchwały.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia pierwszej autopoprawki do projektu Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 
2023 r. (druga uchwała) wraz z ustną korektą numeru i nazwy rozdziału na 75802 oraz numeru i 
nazwy paragrafu na 275. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (18) Irena Białuska, Magdalena Czech - Majer, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-
Wypior, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Anna Ronin, Anna 
Wacławczyk NIEOBECNI (3) Leon Fiołka, Piotr Klima, Ludmiła Nowacka
Głosowano w sprawie:
przyjęcia drugiej autopoprawki do projektu Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2023
r. (druga uchwała).
Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 12, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (6) Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska, 
Anna Wacławczyk PRZECIW (12) Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-
Wypior, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, 
Anna Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Magdalena Czech -
Majer, Dawid Łomnicki NIEOBECNI (3) Leon Fiołka, Piotr Klima, Ludmiła Nowacka
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2023 r. (druga uchwała) wraz z 
pierwszą autopoprawką i przyjętymi wnioskami radnych. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (15) Irena Białuska, Magdalena Czech - Majer, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-
Wypior, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, 
Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska, Anna
Wacławczyk NIEOBECNI (3) Leon Fiołka, Piotr Klima, Ludmiła Nowacka

Rada podjęła Uchwałę Nr LXI/865/2023 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2023 rok.

7. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Radny  Zygmunt  Kobylak  przekazał,  że  Komisja  OKSRiOS  zaopiniowała  pozytywnie  projekt
przedmiotowej uchwały.    

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP z uwagi na brak możliwości uzyskania
odpowiedzi  na  pytania  radnych  przyjęła  wniosek  o  odstąpieniu  od  opiniowania  projektu
przedmiotowej uchwały.

 Radna Justyna Henek – Wypior przekazała, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt
przedmiotowej uchwały wraz z pierwszą autopoprawką.
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 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził 
głosowanie przedmiotowej uchwały wraz z pierwszą autopoprawką oraz przyjętymi zmianami   
w dwóch uchwałach w sprawie zmiany budżetu miasta na 2023 r.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej wraz z pierwszą 
autopoprawką oraz przyjętymi zmianami w dwóch uchwałach w sprawie zmiany budżetu 
miasta na 2023 r.
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (14) Irena Białuska, Magdalena Czech - Majer, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-
Wypior, Zygmunt Kobylak, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Justyna 
Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) Leon Fiołka, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk NIEOBECNI (3) Piotr Klima, Michał Kuliga, Ludmiła Nowacka

Rada podjęła Uchwałę Nr LXI/866/2023 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

8. Uchwała w sprawie nadania statutu Muzeum w Raciborzu.

 Radny  Michał  Kuliga  przekazał,  że  Komisja  OKSRiOS  zaopiniowała  pozytywnie  projekt
przedmiotowej uchwały.

 Radna Anna Szukalska zapytała o powód umieszczenia w paragrafie 16 ust. 1 pkt 11 projektu
uchwały zapisu na temat usług reklamowych i sponsoringu.

 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk wyjaśnił, że jest to po to by móc wykonywać
usługi reklamowe i by móc pozyskiwać sponsorów.

 Radna Anna Szukalska zapytała na jakiej  zasadzie miałoby to realizować Muzeum. Na czym
miałyby polegać ten sponsoring.

 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk przekazał,  że każdy sponsoring w jednostce
kultury polega zawsze na tym samym, czyli jednostka próbuje pozyskać sponsora, m. in. za tytuł
mecenasa kultury, który za to wspomaga działalność statutowa jednostki. Muzeum może więc
pozyskać do współpracy dowolna firmę, która uczestniczy w kosztach np. w wydruku plansz, czy
postawienia instalacji. Dodał, że na Dniu Dziecka korzystano z usług Henkla, który ma swoje
centra naukowe.

 Radna Anna Szukalska zapytała jak wyglądają usługi reklamowe, czy to chodzi o drukowanie.
 Zastępca  Prezydenta  Miasta  Dawid  Wacławczyk  przekazał,  że  tu  wystarcza  wrzucić  logo

sponsora na ulotkę reklamową, bez drukowania, bo to robią firmy zewnętrzne.
 Radny  Mirosław  Lenk  przekazał,  że  rozumie  co  powiedziano,  niemniej  ten  paragraf  mówi

o dodatkowej działalności gospodarczej w konkretnym zakresie, czyli, że to Muzeum prowadzi
dodatkową  działalność  w  tym  zakresie.  Powinno  być  więc  chyba,  że  będzie  pozyskiwać
sponsorów, a nie sponsorować.

 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk przekazał,  że to zły tok myślenia.  Powtórzył
więc,  że Muzeum tak jak każda jednostka kultury,  w miarę możliwości  powinna pozyskiwać
środki na swoją działalność statutową nie tylko z budżetu miasta.

 Radny Mirosław Lenk jeszcze raz odwołał się do zapisu paragrafu 16. Nie powinno tu być usług
reklamowych, bo nie świadczy tych usług.

 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk przekazał, że Muzeum może świadczyć usługi
reklamowe. Dodał,  że sponsoring właśnie polega na tym, że wystawia się fakturę za usługę
sponsoringu,  czy  też  za  usługę  reklamy.  Uznał  więc,  że  zapis  ten  jest  dobry.  Nie  jest  to
działalność dobroczynna, ale usługa.
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 Radny  Mirosław  Lenk  uznał,  że  jeżeli  przyjmuje  się  środki  za  reklamę  to  powinno  to  być
zapisane w statucie. Ma jednak wątpliwość w kwestii sponsoringu.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner wskazał, że to dwukierunkowa działalność, więc powinno
to być zapisane konkretnie.

 Zastępca  Prezydenta  Miasta  Dawid  Wacławczyk  wskazał,  że  w  sensie  formalnym  usługa
sponsoringu jest świadczeniem działalności gospodarczej.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner wskazał, że tak zapisana działalność jest dwukierunkowa.
 Radny Mirosław Lenk przekazał, że nie trzeba mieć działalności, aby przyjąć darowiznę.
 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk przekazał, że darowizna to nie jest to samo co

sponsoring. Sponsoring to konkretna usługa. Muzeum więc świadczy usługę sponsoringu.
 Radny Mirosław Lenk uznał, że albo się jest sponsorem, albo świadczy się usługę.
 Zastępca  Prezydenta  Miasta  Dawid  Wacławczyk  przekazał,  że  usługa  zawsze  jest

dwukierunkowa. Sponsoring polega na tym, że ktoś płaci w zamian za coś. Darowizna jest za
nic. Wyjaśnił, że Muzeum nie jest sponsorem, ale będzie obsługiwać sponsorów. Uznał więc,
że jest to prawidłowy zapis.

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że został przekonany.
 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do 

dalszej dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie nadania statutu Muzeum w Raciborzu (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (16) Magdalena Czech - Majer, Marian Czerner, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Zygmunt 
Kobylak, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Justyna 
Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk PRZECIW (2) Henryk Mainusz, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Irena Białuska NIEOBECNI (4) Marcin Fica, Piotr Klima, Michał Kuliga, 
Ludmiła Nowacka

Rada podjęła Uchwałę Nr LXI/867/2023 w sprawie nadania statutu Muzeum w Raciborzu.

9. Uchwała w sprawie określenia wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się
o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników 
bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu 
nieczystości ciekłych na terenie gminy Racibórz.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie określenia wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca 
ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania 
zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków 
i transportu nieczystości ciekłych na terenie gminy Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8
Wyniki imienne:
ZA (15) Irena Białuska, Magdalena Czech - Majer, Marian Czerner, Leon Fiołka, Justyna Henek-
Wypior, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, 
Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
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NIEOBECNI (8) Marcin Fica, Piotr Klima, Michał Kuliga, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, 
Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Zuzanna Tomaszewska

Rada podjęła Uchwałę Nr LXI/868/2023 w sprawie określenia wymagań jakie powinien spełniać 
przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie 
opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni
ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie gminy Racibórz. 

10. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr X/160/2019 Rady Miasta Racibórz z dnia 25 września 
2019r. w sprawie nadania Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu z późn. zm.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr X/160/2019 Rady Miasta Racibórz z dnia 25 
września 2019r. w sprawie nadania Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu z późn. 
zm. (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8
Wyniki imienne:
ZA (15) Irena Białuska, Magdalena Czech - Majer, Marian Czerner, Leon Fiołka, Justyna Henek-
Wypior, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, 
Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (8) Marcin Fica, Piotr Klima, Michał Kuliga, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, 
Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Zuzanna Tomaszewska

Rada podjęła  Uchwałę Nr LXI/869/2023 w sprawie zmiany Uchwały Nr X/160/2019 Rady Miasta
Racibórz  z  dnia  25  września  2019r.  w  sprawie  nadania  Statutu  Ośrodka  Pomocy  Społecznej
w Raciborzu z późn. zm.

11. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny dla Miasta Racibórz na lata 2023-
2025.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny dla Miasta Racibórz na 
lata 2023-2025 (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7
Wyniki imienne:
ZA (16) Irena Białuska, Magdalena Czech - Majer, Marian Czerner, Leon Fiołka, Justyna Henek-
Wypior, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, 
Henryk Mainusz, Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Anna Wacławczyk, Eugeniusz 
Wyglenda NIEOBECNI (7) Marcin Fica, Piotr Klima, Michał Kuliga, Ludmiła Nowacka, Justyna 
Poznakowska, Paweł Rycka, Zuzanna Tomaszewska

Rada podjęła Uchwałę Nr LXI/870/2023 w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny dla 
Miasta Racibórz na lata 2023-2025.

12. Uchwała w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 
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Interdyscyplinarnego w Gminie Racibórz.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu
Interdyscyplinarnego w Gminie Racibórz (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6
Wyniki imienne:
ZA (17)
Irena Białuska, Magdalena Czech - Majer, Marian Czerner, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, 
Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk 
Mainusz, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Anna Wacławczyk, 
Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (6)
Marcin Fica, Piotr Klima, Michał Kuliga, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Zuzanna 
Tomaszewska

Rada  podjęła  Uchwałę  Nr  LXI/871/2023 w  sprawie  trybu  i  sposobu  powoływania  oraz
odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie Racibórz.

13. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Ocice w Raciborzu.

 Radny  Michał  Szukalski  przekazał,  że  Komisja  GMOŚiBP  zaopiniowała  negatywnie  projekt
przedmiotowej uchwały.

 Radna Justyna Henek – Wypior przekazała, że Komisja RGBiF zaopiniowała negatywnie projekt
przedmiotowej uchwały.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner przekazał, że tego typu uchwały Rada głosuje dwutorowo.
 Radna Magdalena Kusy poprosiła o przypomnienie dokładnych lokalizacji tych terenów.
 Inspektor Wydziału Inwestycji I Urbanistyki Marta Lembas przekazała, że chodzi o dwa tereny

w Ocicach, jeden przy ul. Czeskiej i drugi przy ul. Nowy Zamek.
 Przewodniczy Rady Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził 

głosowanie.
Głosowano w sprawie:
stwierdzenia, że przedmiot niniejszej uchwały nie narusza ustaleń Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Racibórz.
Wyniki głosowania
ZA: 5, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (5) Leon Fiołka, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Anna Wacławczyk
PRZECIW (7) Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Mirosław Lenk, Paweł Rycka, 
Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) Irena Białuska, Magdalena Czech - 
Majer, Zygmunt Kobylak, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna 
Szukalska NIEOBECNI (4) Piotr Klima, Michał Kuliga, Ludmiła Nowacka, Zuzanna Tomaszewska

Głosowano w sprawie:
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Ocice w Raciborzu z jednoczesnym rozstrzygnięciem 
o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu zmiany planu oraz sposobie realizacji, zapisanych w 
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zmianie planu, inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych 
gminy, oraz zasadach ich finansowania, zgodnie z przepisami o finansach publicznych.
Wyniki głosowania
ZA: 3, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (3) Leon Fiołka, Magdalena Kusy, Anna Wacławczyk PRZECIW (11) Irena Białuska, Marian 
Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Justyna 
Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) Magdalena Czech - Majer, Zygmunt Kobylak, Jarosław Łęski, Dawid 
Łomnicki, Anna Ronin NIEOBECNI (4) Piotr Klima, Michał Kuliga, Ludmiła Nowacka, Zuzanna 
Tomaszewska

Rada nie podjęła uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Ocice w Raciborzu

14. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu w jednostce strukturalnej Markowice w Raciborzu.

 Radny  Michał  Szukalski  przekazał,  że  Komisja  GMOŚiBP  zaopiniowała  negatywnie  projekt
przedmiotowej uchwały.

 Radna Justyna Henek – Wypior przekazała, że Komisja RGBiF zaopiniowała negatywnie projekt
przedmiotowej uchwały.

 Radna Anna Szukalska zgłosiła wniosek o wycofanie przedmiotowej uchwały z porządku obrad
w dniu dzisiejszym. Uzasadniając wniosek przekazała, że już po komisji zgłosiła się do nas osoba
informując,  że  w  tej  uchwale  jest  działka,  która  jest  przedmiotem  postępowania
administracyjnego. Inwestor chciał  wybudować tam 5 budynków mieszkalnych, ale otrzymał
odmowną decyzję od Prezydenta Miasta. Zostało to zaskarżone do Samorządowego Kolegium
Odwoławczego,  które  uchyliło  zaskarżoną  decyzję  i  przekazało  sprawę  do  ponownego
rozpatrzenia organowi I instancji. SKO stwierdziło, że ta zaskarżona decyzja narusza prawo. Dalej
wskazała  na  niezgodność  w wytyczonym przebiegu  z  liniami  w  studium.  Radni  zdają  sobie
sprawę z tego, że zmierza to w kierunku budowy obwodnicy, niemniej konieczne wydaje się
wyjaśnienie tych kwestii. Zaapelowała jednocześnie o przychylność dla inwestorów.   

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że w studium jest ujęta obwodnica Markowic, która
umożliwiałaby bezkolizyjny przejazd przez tory. Stąd też przeprocedowanie takiego przebiegu
drogi  byłoby  korzystne  dla  wszystkich  mieszkańców  i  nie  tylko.  Dodał,  że  na  tym  polega
podejmowanie decyzji planistycznych, że one myślą co się wydarzy za lat ”X”,  bo to umożliwi
przeprowadzenie postępowania środowiskowego, koncepcji i samego projektu. Dalej wskazał,
że w rozmowach ZDW też wyraził temu pozytywną opinię. Uznał, że radni oczywiście mogą też
podjąć decyzję, że dzisiaj tego projektu uchwały nie będą procedować  i zostanie to odsunięte
w czasie.       

 Radna  Anna  Szukalska  przekazała,  że  nie  chodzi  tutaj  o  meritum  sprawy,  ale  o  potrzebę
wyjaśnienia tej niezgodności ze studium uwarunkowań. Wskazała, że wychodzi na to, że została
wytyczona  szersza  obwodnica.  Uznała  więc,  że  powinno  to  zostać  wyjaśnione,  chodzi  też
o  przeanalizowanie  wszystkich  aspektów  sprawy  korzystnych  dla  miasta,  także  pod  kątem
rozwoju budownictwa i pozyskiwania mieszkańców.     

 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  przekazał,  że  różnica  pomiędzy  przebiegiem  w  studium,
a tym zaproponowanym w zmianie planu wynika z tego, że przebiega tam gazociąg, który jest
planowany do położenia. Dodał, że jest to inwestycja niezależna od miasta, realizowana przez
Gaz  System.  Będzie  to  gazociąg  wielkociśnieniowy  i  ma  służyć  dużym zakładom na  Śląsku.
Dodał, że nie dało się tego uwzględnić w studium, bo decyzje związane z takimi inwestycjami
nie zapadają na poziomie miasta.    
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 Radna Anna Szukalska wskazała, że wynika więc, że nie ma tej zgodności, która w uchwale jest
potwierdzana. Uznała, że można to odłożyć w czasie, tym bardziej, że wynika to ze zgłoszeń
mieszkańca. Dalej wskazała, że ten gazociąg ma mieścić się w projektowanej drodze.     

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy poprosił, aby przeczytać uzasadnienie uchwały. Mówi ono,
że przewidywane do wprowadzenia rozwiązania są zgodne z ustaleniami studium. Zakłada się
więc,  że  to  co  urbanista  zaplanuje  będzie  zgodne  ze  studium.  Uchwała  wskazuje  obszar
na którym on powinien działać.

 Radna  Anna  Szukalska  wskazała,  że  gazociągu  tego  jeszcze  nie  ma.  Prezydentowi  Miasta
powinno zależeć, aby mieszkańców przybywało, żeby mieszkalnictwo się rozwijało, stąd warto
aby pochylić się nad tym tematem i przedyskutować wszystkie za i przeciw i podjąć decyzję
korzystną dla miasta. Dodała, że nie jest przeciwko głównemu celowi, chodzi tylko o to aby
wyjaśnić wątpliwości.

 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  przekazał,  że  jak  zawsze  można  wiele  rzeczy  odwlekać.
Natomiast  trzeba  mieć  świadomość,  że  zmiana  ustawy  o  planowaniu  przestrzennym
spowoduje,  że  za  kilka  miesięcy  nie  będzie  wykonawców  na  rynku.  Wszyscy  będą  musieli
przystępować do tworzenia planów. Dodał, że jest to tylko i wyłącznie uchwała o rozpoczęciu tej
procedury, ona nie rozstrzyga tego jakie będzie zakończenie. Podobnie jak przy wcześniejszej
uchwale, będzie to musiało ponownie być przyjęte głosami Rady Miasta.    

 Radna Anna Szukalska zwróciła uwagę na blokowanie inwestora.
 Radny  Mirosław  Lenk  uznał,  że  można  to  jeszcze  sprawdzić,  ale  wynika  z  tego,  że  samo

przystąpienie  do  sporządzenia  planu  blokuje  inwestora  w  uzyskaniu  decyzji  o  warunkach
zabudowy.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy potwierdził, że tak jest.  
 Radny Mirosław Lenk uznał, że jest więc jakiś problem.
 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  zwrócił  uwagę,  że  jeżeli  będzie  się  to  nam  przeciągało,

a  w  jednym  czy  innym  miejscu  ktoś  coś  wybuduje,  to  możemy  zapomnieć  o  obwodnicy
Markowic.

 Radny Mirosław Lenk przekazał,  że Prezydent Miasta mówi teraz sensownie,  choć boleśnie.
Uznał, że takie decyzje radni muszą podejmować, temat ten więc można odłożyć, ale tylko na
miesiąc. Dobrze aby na kolejnej komisji gospodarki, czy komisji budżetu temat przedyskutować,
aby mieć pełną świadomość tej decyzji.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner zwrócił  uwagę, że był wniosek formalny i  był już głos
przeciw. Można jeszcze ogłosić przerwę, jeżeli takowa jest potrzebna.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że warto jeszcze wspomnieć o tym, że trzeba się też
liczyć z odszkodowaniami, gdy ktoś się już zabuduje.

 Radny Mirosław Lenk wskazał, że były dwie komisje i tam te sprawy nie zostały poruszone.
 Przewodniczący Rady Marian Czerner uznał, że miesiąc nie powinien sprawić tutaj większego

problemu.
 Radny Marcin Fica wskazał, że w tej propozycji uchwały rzeczywiście przebieg jest rozszerzony

w stosunku do studium. Poza tym wchodzi to na działkę, na której w tej chwili jest boisko.  
 Przewodniczący Rady Marian Czerner zarządził głosowanie wniosku formalnego zgłoszonego 

przez radną Annę Szukalską. 
Głosowano wniosek w sprawie:
wycofania z porządku obrad Uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu w jednostce strukturalnej Markowice           
w Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (11) Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Dawid Łomnicki, 
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Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, 
Eugeniusz Wyglenda PRZECIW (5) Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Anna Ronin, 
Anna Wacławczyk WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Magdalena Czech - Majer, Leon Fiołka, Zygmunt Kobylak
NIEOBECNI (4)Piotr Klima, Michał Kuliga, Ludmiła Nowacka, Zuzanna Tomaszewska

 Przewodniczący Rady Marian Czerner przekazał, że wniosek formalny nie został przyjęty.
 Radny  Marcin  Fica  zwrócił  uwagę,  że  na  wspomnianym  już  boisku  poczyniono  inwestycje

w układ zraszania. Dodatkowo wskazał na rozszerzony przebieg w stosunku do studium.   
 Przewodniczący Rady Marian Czerner przekazał, że Prezydent Miasta już tłumaczył, że jest to

planowany przebieg.
 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  poprosił,  aby  spojrzeć  na  całość  procedury,  jak  wygląda

tworzenie planów. Zawsze jest uchwała o rozpoczęciu procedury, potem jest zlecenie dla firmy
urbanistycznej, potem jest wyłożenie plany, gdzie można zgłaszać wszystkie uwagi. Potem jest
projekt zmiany planu z uwagami, który głosuje Rada Miasta.   

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu w jednostce strukturalnej Markowice                      
w Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (7) Leon Fiołka, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk PRZECIW (11) Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, 
Justyna Henek-Wypior, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, 
Anna Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Magdalena Czech –
Majer NIEOBECNI (4) Piotr Klima, Michał Kuliga, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka

Rada  nie  podjęła Uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenu  w  jednostce  strukturalnej  Markowice
w Raciborzu.

15.  Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  prawa  własności  działek  gruntu
położonych w Raciborzu w obrębie ulic Bydgoskiej i Sudeckiej.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działek gruntu 
położonych w Raciborzu w obrębie ulic Bydgoskiej i Sudeckiej. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (18) Irena Białuska, Magdalena Czech - Majer, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, 
Justyna Henek-Wypior, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, 
Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda NIEOBECNI (5)Piotr Klima, Michał Kuliga,
Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka

Rada podjęła Uchwałę Nr LXI/872/2023 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności 
działek gruntu położonych w Raciborzu w obrębie ulic Bydgoskiej i Sudeckiej. 
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16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umów 
dzierżawy części nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Włoskiej 4 i Litewskiej 9.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 
umów dzierżawy części nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Włoskiej 4 i Litewskiej 9. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (18) Irena Białuska, Magdalena Czech - Majer, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, 
Justyna Henek-Wypior, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, 
Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda NIEOBECNI (5) Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka

Rada  podjęła  Uchwałę  Nr  LXI/873/2023 w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie
od przetargowego trybu zawarcia umów dzierżawy części nieruchomości położonej w Raciborzu
przy ul. Włoskiej 4 i Litewskiej 9.

17.  Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  przetargowego  trybu  zawarcia
umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Morawskiej.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Morawskiej. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (17)Irena Białuska, Magdalena Czech - Majer, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, 
Justyna Henek-Wypior, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Justyna 
Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda PRZECIW (1)Henryk Mainusz
NIEOBECNI (5) Piotr Klima, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka

Rada podjęła Uchwałę Nr LXI/874/2023 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. 
Morawskiej.

18.  Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  przetargowego  trybu  zawarcia
umowy dzierżawy części nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Opawskiej.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy części nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Opawskiej. 
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Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (18)Irena Białuska, Magdalena Czech - Majer, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, 
Justyna Henek-Wypior, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, 
Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda NIEOBECNI (5) Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Paweł Rycka

Rada  podjęła  Uchwałę  Nr  LXI/875/2023 w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie
od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości położonej w Raciborzu
przy ul. Opawskiej.

19.  Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  trybie  bezprzetargowym  na  rzecz
użytkownika wieczystego nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ulicy Cecylii.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym na rzecz 
użytkownika wieczystego nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ulicy Cecylii. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (18) Irena Białuska, Magdalena Czech - Majer, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, 
Justyna Henek-Wypior, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, 
Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda NIEOBECNI (5) Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Paweł Rycka

Rada  podjęła  Uchwałę  Nr  LXI/876/2023 w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  trybie
bezprzetargowym  na  rzecz  użytkownika  wieczystego  nieruchomości  gruntowej  położonej
w Raciborzu przy ulicy Cecylii.

20. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa własności  działki  gruntu położonej
w Raciborzu przy ul. Rzemieślniczej.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa własności działki gruntu 
położonej w Raciborzu przy ul. Rzemieślniczej. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (18) Irena Białuska, Magdalena Czech - Majer, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, 
Justyna Henek-Wypior, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, 
Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda NIEOBECNI (5) Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Paweł Rycka
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Rada podjęła Uchwałę Nr LXI/877/2023 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa własności 
działki gruntu położonej w Raciborzu przy ul. Rzemieślniczej.

21. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do "gminnego zasobu nieruchomości" prawa
własności działki gruntu położonej w Raciborzu przy ul. Rybnickiej.

 Radny  Michał  Szukalski  przekazał,  że  Komisja  GMOŚiBP  zaopiniowała  pozytywnie  projekt
przedmiotowej uchwały.

 Radna Justyna Henek – Wypior przekazała, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt
przedmiotowej uchwały.

 Radny  Marcin  Fica  zapytał,  czy  ta  droga  będzie  drogą  miejską  i  czy  w  ramach  remontu
ul. Rybnickiej zostanie od razu zrobiony zjazd.

 Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami  Małgorzata  Rudnicka  –  Głowińska
przekazała, że zgoda na lokalizację zjazdu, która się pokrywa z wydzieloną drogą dojazdową jest
już  wydana  na  rzez  właściciela.  Dalej  przekazała,  że  droga  ta  zostanie  przekazana  na  rzecz
gminy.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dalszej dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do "gminnego zasobu 
nieruchomości" prawa własności działki gruntu położonej w Raciborzu przy ul. Rybnickiej.
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (19) Irena Białuska, Magdalena Czech - Majer, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, 
Justyna Henek-Wypior, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, 
Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda NIEOBECNI (4)
Piotr Klima, Michał Kuliga, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka

Rada podjęła Uchwałę Nr LXI/878/2023 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do "gminnego 
zasobu nieruchomości" prawa własności działki gruntu położonej w Raciborzu przy ul. Rybnickiej.

22. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa własności  działki  gruntu położonej
w Raciborzu przy ul. Jana Kasprowicza.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa własności działki gruntu 
położonej w Raciborzu przy ul. Jana Kasprowicza. 
Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (8) Marcin Fica, Leon Fiołka, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Anna Ronin, Paweł Rycka, 
Zuzanna Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda PRZECIW (2) Magdalena Czech - Majer, Magdalena
Kusy WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) Irena Białuska, Marian Czerner, Justyna Henek-Wypior, Jarosław 
Łęski, Justyna Poznakowska, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Anna Wacławczyk
NIEOBECNI (5) Piotr Klima, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka

Rada podjęła Uchwałę Nr LXI/879/2023 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa własności 
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działki gruntu położonej w Raciborzu przy ul. Jana Kasprowicza.

23. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa własności nieruchomości położonej        
w Raciborzu przy ul. Odrodzenia.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa własności nieruchomości 
położonej w Raciborzu przy ul. Odrodzenia. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6
Wyniki imienne:
ZA (16) Irena Białuska, Magdalena Czech - Majer, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-
Wypior, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Justyna 
Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Marian Czerner
NIEOBECNI (6) Piotr Klima, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka,
Anna Wacławczyk

Rada podjęła  Uchwałę Nr LXI/880/2023 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa własności
nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Odrodzenia.

24. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Miasta Racibórz do spółki SIM
Śląsk Południe spółka z ograniczoną odpowiedzialnością.

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP zaopiniowała negatywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Justyna Henek – Wypior przekazała, że Komisja RGBiF zaopiniowała negatywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Anna Ronin przekazała, że nie rozumie jak można było zagłosować na komisjach przeciw 
jednej i drugiej uchwale.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Miasta Racibórz do 
spółki SIM Śląsk Południe spółka z ograniczoną odpowiedzialnością. 
Wyniki głosowania
ZA: 4, PRZECIW: 12, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7
Wyniki imienne:
ZA (4) Leon Fiołka, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska PRZECIW (12) Irena 
Białuska, Magdalena Czech - Majer, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, 
Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Eugeniusz Wyglenda NIEOBECNI (7)
Piotr Klima, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Dawid Łomnicki, Ludmiła 
Nowacka, Anna Wacławczyk

Rada nie podjęła Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Miasta Racibórz do 
spółki SIM Śląsk Południe spółka z ograniczoną odpowiedzialnością.  
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25.  Uchwała w sprawie zatwierdzenia  wniosku o wsparcie  ze  środków Rządowego Funduszu
Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej Społecznej Inicjatywy
Mieszkaniowej.
 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na negatywne opinie komisji i brak chętnych do 

dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego 
Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej Społecznej 
Inicjatywy Mieszkaniowej. 
Wyniki głosowania
ZA: 4, PRZECIW: 12, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7
Wyniki imienne:
ZA (4) Leon Fiołka, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska PRZECIW (12)
Irena Białuska, Magdalena Czech - Majer, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, 
Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Eugeniusz Wyglenda NIEOBECNI (7) Piotr Klima, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, 
Magdalena Kusy, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Wacławczyk

Rada  nie podjęła Uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego
Funduszu  Rozwoju  Mieszkalnictwa  na  sfinansowanie  objęcia  udziałów  w  istniejącej  Społecznej
Inicjatywy Mieszkaniowej.

26. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr I/8/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 21 listopada
2018 r. w sprawie ustalenia składów osobowych komisji Rady Miasta Racibórz.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr I/8/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 21 
listopada 2018 r. w sprawie ustalenia składów osobowych komisji Rady Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6
Wyniki imienne:
ZA (17)
Irena Białuska, Magdalena Czech - Majer, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna 
Henek-Wypior, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna 
Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (6)
Piotr Klima, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Dawid Łomnicki, Ludmiła 
Nowacka

Rada podjęła Uchwałę Nr LXI/881/2023 w sprawie zmiany Uchwały Nr I/8/2018 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 21 listopada 2018 r. w sprawie ustalenia składów osobowych komisji Rady Miasta 
Racibórz.

27.  Uchwała  w  sprawie  zasięgnięcia  od  Komendanta  Wojewódzkiego  Policji  informacji
o kandydatach na ławników.
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 Przewodniczący  Rady  Marian  Czerner  z  uwagi  na  brak  chętnych  do  dyskusji  zarządził
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji       
o kandydatach na ławników. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6
Wyniki imienne:
ZA (17) Irena Białuska, Magdalena Czech - Majer, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, 
Justyna Henek-Wypior, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, 
Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda NIEOBECNI (6) Piotr Klima, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, 
Magdalena Kusy, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka

Rada podjęła Uchwałę Nr LXI/882/2023 w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego 
Policji informacji o kandydatach na ławników.

28. Uchwała w sprawie uchylenia Uchwały Nr VII/104/2019 Rady Miasta Racibórz z dnia 29 maja
2019  r.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  prawa  własności  działki  gruntu  położonej
w Raciborzu przy placu Jana Długosza.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr VII/104/2019 Rady Miasta Racibórz z dnia 
29 maja 2019 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu 
położonej w Raciborzu przy placu Jana Długosza. 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (12) Irena Białuska, Magdalena Czech - Majer, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-
Wypior, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, 
Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda PRZECIW (6) Leon Fiołka, Magdalena Kusy, Jarosław 
Łęski, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk NIEOBECNI (5)
Piotr Klima, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka

Rada  podjęła  Uchwałę  Nr  LXI/883/2023 w  sprawie  uchylenia  Uchwały  Nr  VII/104/2019  Rady
Miasta Racibórz z dnia 29 maja 2019 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności
działki gruntu położonej w Raciborzu przy placu Jana Długosza.

29. Sprawozdanie Prezydenta o pracach realizowanych w okresie międzysesyjnym.

 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  przedstawił  informacje  o  realizacji  uchwał  Rady  Miasta
poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta
obecnej kadencji. Niniejsze informacje stanowią zał. Nr 2 do protokołu. Następnie przedstawił
informacje o pracach realizowanych w okresie międzysesyjnym. Lista omówionych wydarzeń
stanowi zał. Nr 3 do protokołu.

30. Wolne wnioski i informacje.

 Radny  Henryk  Mainusz  odczytał  wezwanie  11  Radnych  skierowane  do  Prezydenta  Miasta
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w  zakresie  natychmiastowego  zaprzestania  finansowania  ze  środków  publicznych  kampanii
bilbordowej  i  plakatowej  kandydata  do  parlamentu,  podsekretarza  stanu  w  Ministerstwie
Spraw Zagranicznych  w rządzie  Prawa i  Sprawiedliwości  Pawła  Jabłońskiego.  Po  odczytaniu
wezwania  wręczył  je  Prezydentowi  Miasta  oraz  przekazał  Przewodniczącemu  Rady
do protokołu. Wezwanie stanowi zał. Nr 4 do protokołu.

 Radna Justyna Poznakowska zwróciła się z prośbą o zabezpieczenie ciągu pieszo – rowerowego
na  remontowanym  odcinku  drogi  od  ronda  do  mostu,  tak  aby  umożliwić  pieszym
i rowerzystom bezpieczne pokonanie tego odcinka.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że przyjął tą prośbę.
 Radny Mirosław Lenk poruszył sprawę odmowy udzielania informacji publicznej, jaką otrzymał

od  spółki  miejskiej  RCR  R-3  zajmującej  się  odpadami  komunalnymi.  Zakłada,  że  podobną
odpowiedź  otrzyma  też  radny  Henryk  Mainusz  i  dziennikarze,  choć  byłby  mile  zaskoczony,
gdyby otrzymali odpowiedzi na swoje pytania. Dalej uznał, że spółki komunalne są zobowiązane
do udzielenia informacji jeżeli dysponują środkami publicznymi. Generalnie dotyczy to każdej
z  naszych  spółek.  Wskazał,  że  cały  system  gospodarki  odpadami  opiera  się   o  opłaty
mieszkańców.  Prawem  mieszkańców  jest  więc  uzyskania  informacji  skąd,   jakie  i  w  jakich
ilościach odpady trafiają na nasze składowisko. Odpowiedź więc jest dla niego niezrozumiała
i będzie dochodził swoich praw w sądzie administracyjnym, chyba, że informacje te zostaną
udzielone  w inny  sposób.  Nasuwa mu się  więc  tylko  jedno  zasadnicze  pytanie,  co  ukrywa
Prezydent Miasta Dariusz Polowy i co ukrywa Prezes Makowski. Dodał, że jest przekonany, że
informacje,  o  które  prosił  są  informacjami  publicznymi.  Poprosił  Prezydenta  Miasta
o  przyjrzenie  się  tej  odpowiedzi  i  ewentualne  zweryfikowanie  informacji  podległej  spółki.
Drugim  tematem  jest  odpowiedź  udzielona  przez  Prezydenta  Miasta  na  zapytanie  radnych
w  zakresie  rozbudowy  H2Ostróg.  Prezydent  opierając  się  na  braku  w  protokole  z  komisji
przedmiotowej dyskusji nie udzielił  odpowiedzi na zadane pytania. Dodał, że pytania zostały
zadane jasno i nawet gdyby nie były dyskutowane na posiedzeniu komisji to Prezydent Miasta
i  tak  był  zobowiązany  na  te  pytania  udzielić  odpowiedzi.  Wskazał,  że  protokół  nie  jest
stenogramem i nie zawiera wszystkich wypowiedzi. Poprosił więc o ponowne przeanalizowanie
prośby  radnych  i  udzielenie  odpowiedzi  na  pytania.  Trzecia  sprawa  dotyczy  słabego
zaawansowania  prac  przy  remoncie  ul.  Rybnickiej,  zwłaszcza  na  ostatnim  odcinku,   od  ul.
Piaskowej do mostu. W tej chwili w zasadzie na tym odcinku od kilku tygodni nie trwają żadne
prace. Z usłyszanych informacji wynika, że jest jakiś spór pomiędzy Gminą, a ZDW w zakresie
kwestionowania podkładu. Zapytał,  czy są nowe aneksy i  nowe terminy realizacji,   bo widzi
zagrożenie dla tego przedsięwzięcia. Na koniec przekazał, że będzie miał też jedno zapytanie do
radnego Jarosława Łęskiego.   

 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  odpowiadając  w  zakresie  przebudowy  ul.  Rybnickiej
przekazał, że odcinek od ronda do mostu jest drogą wojewódzką, stąd podpisano stosowne
porozumienie, aby móc wykonać całość ul. Rybnickiej. Dodał, że zgoda jest, niemniej standardy
i  procedury,  które  wyznacza  ZDW  są  nieubłagane.  Wynika  to  stąd,  że  ZDW  wymaga  aby
podbudowa miała odpowiedni certyfikat. Następuje więc odkrywka i pobranie próbek, a potem
przygotowanie próbek podsypki, łącznie z dodatkiem cementu. To musi dojrzeć przez 28 dni
i później jest próba wytrzymałościowa. Terminy te więc miną z początkiem września i wtedy
będzie można rozpocząć prace.  

 Radny  Mirosław  Lenk  zapytał  jak  Prezydent  Miasta  ocenia  szanse  na  zmieszczenie  się
w terminie.

 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  przekazał,  że  na  teraz  jest  to  jeszcze  realne,  aczkolwiek
interweniował  już  w tej  sprawie.  Niemniej  odpowiedź była jedna,  że technologii  nie  da się
zmienić. Roboty mają się rozpocząć z początkiem września. Aneksów, ani zmiany budżetu nie
ma. Dalej przekazał, że do dwóch poprzednich pytań nie będzie się za wiele odnosił. Wskazał, że
tak naprawdę decyduje zarząd spółki.  Dodał  jednak,  że jest  zdziwiony tym, że radny wysłał
zapytanie mając takie, a nie inne stanowisko w innej spółce.   
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 Radny Mirosław Lenk uznał, że nie ma to kompletnie żadnego znaczenia.
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że dla radnego być może nie, ale dla innych ma

znaczenie. Wielu bowiem było zdziwionych tym, że radny jest prezesem podobnej spółki jak
nasza.

 Radny  Mirosław  Lenk  uznał,  że  jest  to  poza  marginesem  zaufania,  bo  jeżeli  to  się  należy
mieszkańcowi  Raciborza,  to  należy  się  również  i  jemu.  Rozumie  jednak  różnice  zdań,  więc
będzie tego dochodził  w inny sposób.  Bardziej  interesują go odpowiedzi  Prezydenta Miasta
na  te  pytania.  Uznał,  że  właściciel  ma  jednak  przełożenie  na  działania  spółek.  Dodał,
że odpowiedź w zakresie H2Ostróg była odpowiedzią niepoważną.

 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  przekazał,  że  nie  wie  jak  radny  ma  doświadczenia
z prezesami spółek. Dodał, że dla niego sprawa jest jasna, są kompetencje jasno rozdzielone
i tyle.  

 Radny Mirosław Lenk uznał, że dla niego też jest sprawa jasna. Gdy zarząd spółki popełnia błędy
to się je mu wytyka. Dalej, zwracając się do radnego Jarosława Łęskiego zapytał, czy „Jawny
Racibórz” jeszcze działa, a jeśli działa to wszyscy oczekują wsparcia z tej strony w sprawach
dotyczących składowiska odpadów i kampanii bilbordowych.  

 Radny Jarosław Łęski przekazał, że osobiście wesprze swoją wiedzą każdą inicjatywę związaną
z  dostępem  do  informacji  publicznej.  Dodał,  że  na  początku  kadencji  w  opublikowanej
informacji  wyjaśnił  możliwość  wystąpienia  konfliktu  interesów.  Wskazał,  że  tą  działalność
musiał  więc  mocno  ograniczyć.  W  kwestii  odpadów  wskazał,  że  w  poprzedniej  kadencji
w ramach działalności związanej z „Jawnym Raciborzem” wnioskował o udostępnienie pewnych
danych i otrzymał odpowiedź powołującą się na kwestie związane z tajemnicą przedsiębiorstwa
i ryzyko walki o tą informację w sądzie administracyjnym określił jako zbyt wysokie, więc nie
występował o nie dalej. Dodał, że w innych kwestiach występował, ale przy tym uzasadnieniu
się nie zdecydował. Niemniej służy pomocą w tym zakresie.    

 Radna  Irena  Białuska  w  imieniu  mieszkańców  Brzezia  zapytała  o  termin  utwardzenia  ul.
Jagielnia i montaż tam dwóch dodatkowych lamp.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy poprosił, aby w tej sprawie zwrócić się na piśmie tak, aby
sprawa ta nie umknęła.

 Radna  Irena  Białuska  przekazała,  że  interpelacja  w  tej  sprawie  była  już  składana.  Dodała,
że w czerwcu była mowa, że mają być ogłoszone przetargi. Nie rozumie potrzeby składania tego
na piśmie drugi raz, niemniej to uczyni.  

 Radna Justyna Henek-Wypior skierowała apel do Prezydenta Miasta. Wskazała, że Markowice
szykują się dożynek miejskich, ale póki co są porośnięte pobocza, chodnik wzdłuż drogi 919.
Trawa  sięga  1.60  m.  Chodnik  się  zawęził  do  50 cm,  ludzie  chodzą  gęsiego.  Rynek  przed
kościołem  jest  porośnięty.  Dalej  wskazała,  że  ta  dzielnica  też  należy  do  miasta,
ludziom się to też należy.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy zapytał, czy Radna wie przy jakiej to drodze jest?
 Radna Justyna Henek-Wypior przekazała, że wie i dzwonię tam co tydzień, może jednak telefon

Prezydenta Miasta poskutkuje?
 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  przekazał,  że  niezależnie  od  tego,  że  to  jest  droga

wojewódzka, to obsługuje to powiat i to tylko pokazuje, jak Powiat wypełnia swoje zadania.
 Radna Justyna Henek-Wypior przekazała, że nie chodzi o spychologię, tylko o efekt końcowy.
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał,  że to nie chodzi  o spychologię.  To chodzi  o to,

że  także  tu  dzisiaj  na  tej  sali  padły  zdania,  że  Powiat  jest  w  stanie  różne  rzeczy  załatwić.
Następnie ze względu na głosy z sali poprosił Przewodniczącego Rady o utrzymanie porządku
w dyskusji. Dalej poprosił radną Justynę Henek-Wypior o przynajmniej jedno zdanie na piśmie
i naprawdę postara się maksymalnie tu pomóc.

 Radna  Justyna  Henek-Wypior  przekazała,  że  pisma  te  nic  nie  wnoszą.  Ponadto  też  dzwoni
i stara się nie fatygować Urzędu, skoro wie, że to należy do Powiatu. Natomiast jej telefony
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do Powiatu nic nie wskórają.
 Radna  Magdalena  Kusy  porodziła  radnej  Justynie  Henek-Wypior  zwrócić  się  do  Radnych

Powiatowych. Wskazała, że Radny Tomasz Cofała jest częstym gościem na naszych komisjach,
na sesjach, a Państwo przecież dobrze współpracujecie z radnymi Powiatu.

 Radna Justyna Henek -Wypior podziękowała za radę.
 Przewodniczący Rady Marian Czerner odczytał radnym treść dwóch podziękowań od dwóch pań

urzędniczek  naszego  Urzędu  Miasta.  Pierwsze  pismo  jest  od  Naczelnik  Wydziału  Spraw
Społecznych Iwony Trzeciakowskiej. Drugie od Naczelnik Wydziału Lokalowego Agnieszki Mróz-
Węglorz.  Podziękowania  stanowią  zał.  Nr  5  –  6 do  protokołu.  Następnie  w  związku  tymi
podziękowaniami zapytał Prezydenta Miasta o tzw. reorganizację tych wydziałów urzędu. Jakie
to są plany? Jak Pan widzi działanie tego nowego wydziału, który powstaje?

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że oczywiście można by bardzo długo się rozwodzić
nad wszystkimi zadaniami, które są wykonywane przez Wydział Spraw Społecznych    i Wydział
Lokalowy. Jednakże szanując Państwa czas, odpowie w skrócie, a jak będzie potrzeba to może
odpowiedź uzupełnić na piśmie. Wskazał, że zadania, które realizują te 2 wydziały        w bardzo
dużym stopniu się zazębiają. Często osoby, które pojawiają się w Wydziale Spraw Społecznych,
są to też osoby, które wymagają specjalnego wsparcia w swoich problemach mieszkaniowych.
W związku z tym, że podobne rozwiązanie funkcjonuje od lat w Urzędzie Miasta w Kędzierzynie-
Koźlu, podjął taką decyzję, aby dla sprawności obsługi i  lepszego zaopiekowania osób, które
pojawiają się w tych obu wydziałach, aby dokonać połączenia tych wydziałów i utworzyć z nich
1 wydział, co ułatwi przepływ informacji, a także łatwiejszą obsługę, szczególnie ze strony tego,
który przychodzi do urzędu, że może być obsłużony praktycznie biurko w biurko i pokierowany
tak, aby jak najlepiej zaspokoić jego potrzeby. Dodał, że nabór na nowego naczelnika chyba
zostanie ogłoszony z dniem 1 września.

 Przewodniczący  Rady Marian  Czerner  przekazał,  że  ma nadzieję,  że  radni  doczekają  się  też
troszkę szerszych informacji  w tym zakresie, bo nie chce mu się wierzyć, żeby w sąsiednich
biurkach załatwić 2 różne sprawy, przy wielu pracownikach, którzy pracują w obu wydziałach.

 Radna Anna Szukalska  wskazała,  że  dopatruje  się  tutaj  nieścisłości.  Bo  skoro  jest  tak  dużo
ważnych spraw, to dlaczego Prezydent to łączy, co więcej 1 pracownika będzie mniej, bo było
2 naczelników, będzie 1 naczelnik. Czyżby zadań tych było jednak mniej? Wydaje jej się jednak,
że zadań jest znacznie więcej i patrząc jeszcze na różne zadania, które wydziały te wykonywały,
o których Wiceprezydent Wacławczyk mówił "jak to nie ma ludzi do tego, żeby sprawdzać te
wnioski o mieszkania", no to jakoś tutaj ta argumentacja niekoniecznie jest spójna.

 Radny Michał  Kuliga Panie przedstawił  dwie sprawy. Po pierwsze w czasie pełnienia dyżuru
zgłosili się do niego mieszkańcy ul. Tomali z problemem zalewania ich nieruchomości i domów.
Mieszkańcy twierdzą, że tam chyba nie ma odwodnienia, droga nie ma kanalizacji deszczowej.
Problem  ten  narasta,  zwłaszcza,  że  mamy  dość  częste  ulewy.  Następnie  poprosił  Pana
Prezydenta o zainteresowanie się tym tematem i poszukanie odpowiednich rozwiązań w tej
sprawie.  Druga  rzecz  tyczy  się  pierwszego  Zastępcy  Prezydenta,  który  bardzo  często  lubi
dokonywać  skrajnych,  że  tak  powiem,  tendencyjnych  manipulacji  w  swoich  mediach
społecznościowych.  Przykro  jest  to  mówić,  ale  Radni  są  brani  w  cudzysłów.  Radni  jednak
reprezentują mieszkańców i  mimo,  że są po różnych stronach barykady,  często ze sobą też
współpracują, tym samym powinno się zwracać do siebie z jakimś szacunkiem. Dodał, że dzisiaj
radny Marcin Fica złożył wniosek o wycofanie, czy zabranie z Pana propozycji, z budżetu 80.000
zł  na  odbrukowanie  placu,  przy  rondzie  Żołnierzy  Niezłomnych.  Podkreślił  jednak,  że  nikt
z radnych nie powiedział, że wszyscy są temu przeciwni, ale trzeba zrealizować pewne rzeczy po
kolei, także te, które były przez radnych zgłaszane. Czy to z prawej, czy z lewej strony, nieistotne.
Radny Marcin Fica podał dwa przykłady odbrukowania i zazielenia ul. Mickiewicza i terenu przy
ul. Ogrodowej. Zapewnił też Pana Prezydenta, że radni będą dążyć do tego, aby zazielenić także
i ten obszar. Dalej przekazał, że nie chce wskazywać jak głosowali radni z tamtej strony, przy
wniosku Radnej Ireny Białuskiej o pozostawienie pieniędzy na budowę placu zabaw, tam na
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Brzeziu? Wskazał, że Radni nie chcą wchodzić w taką retorykę, tak jak jesteśmy przedstawiani
wiecznie, że byliśmy przeciwko budowie żłobka,  ale na głosowaniu zobaczymy, kto tam jest za,
a kto przeciw. W związku z powyższym poprosił Pana Prezydenta o to, żeby porozmawiał po
męsku ze swoim pierwszym Zastępcą i zwrócił uwagę na pewne niestosowne zachowania, bo
one uderzają także w Prezydenta.

 Radny Leon Fiołka (Ad Vocem) wyjaśniając sprawę przekazał, że ma taki zwyczaj, że co roku o tej
porze, zrobił też to dzisiaj, składa takie zestawienie potrzeb inwestycyjnych, remontowych na
dzielnicy Brzezie i na mieście Racibórz. Robi to co roku. Podobnie przekazał, że interesuje się
sprawami wysypiska śmieci, co roku to można zobaczyć w jego interpelacjach. Dodał, że nieraz
odwiedzał  te  instalacje,  więc  wyraźnie  wie  co  śmierdzi,  co  więcej  dzwoni  osobiście
do Prezydenta zgłaszając, że odory dotarły na ul. Kobylską. Dalej wskazał na pismo Pana Cofały,
którego pierwsza część nie mówiła o smrodach, tylko mówiła o wysypywaniu czegoś tam niby
na składowisko, bez dokumentów. Druga sprawa to plac zabaw w Brzeziu. Pierwszym radnym,
który o to zabiegał był Radny Marian Gawliczek, potem on przejął tą pałeczkę. No i plac zabaw
powstał. Niestety wystarczyło, że jedna sąsiadka po pewnym czasie zmieniła zdanie. Teraz więc
nie  chcę,  żeby  się  to  samo  powtórzyło.  Więc  teraz  najpierw  musi  być  wykupiona  działka,
musi to być uzgodnione. Najpierw więc trzeba uzgodnić wszystkie sprawy, a potem blokować
pieniądze w budżecie na te cele. Dodał, że był nawet przekonany, że plac się zmieści tam, gdzie
jest  parking,  no  ale  koncepcja  potem  się  zmieniła.  Uznał,  że  trzeba  tę  kwestię  wreszcie
rozwiązać, jednak nie będzie za urzędników z magistratu rozwiązywał tych problemów.

 Radny Michał Kuliga przekazał, że dlatego też nie mówił, że radni byli przeciwni, bo przecież
wie, że Radny Leon Fiołka też się o to starał. Na koniec przypomniał słowa Radnego Leona Fiołki
z komisji,  gdy mówił o tym jak otwiera media, otwiera gazetę i  czyta w tej gazecie, że jest
przeciwko mieszkańcom Brzezia, bo Pan ich nie broni. W związku z tym ma taką refleksję, że to
samo przeżywał Radny Paweł Rycka na Płoni. Każdy z radnych też coś miał, prawda? Co więcej
uważa, że jeżeli jakaś zorganizowana grupa hejterów, która określoną grupę Radnych non stop
w internecie obraża, tak wystąpiła przeciw radnemu, to bolało by jeszcze bardziej.

 Radna Magdalena Czech – Majer w odniesieniu do ostatnich ruchów kadrowych, które miały
miejsce  w Urzędzie  Miasta  i  w  jednostkach  organizacyjnych  zwróciła  się  z  prośbą  do  Pana
Prezydenta  o  jak  najszybsze  zebranie  wszystkich  informacji  i  rozpoczęcie  procedury  naboru
na  stanowisku  kierownika  Centrum  Rehabilitacji  Osób  Niepełnosprawnych.  Dodała,
że  w  Raciborzu  na  rehabilitację  mieszkańcy  czekają  rok.  Jest  tego  osobistym  przykładem.
Zwróciła uwagę, że tego czasu jest naprawdę niedużo, a nowy, wyłoniony kierownik będzie miał
bardzo  mało  czasu  na  zebranie  wszystkich  niezbędnych  danych  do  tego,  żeby  pozyskać
dofinansowanie  na  działalność  placówki.  Po  drugie  poprosiła  Pana  Prezydenta,  biorąc  pod
uwagę  wyniki  głosowania  Rady  Miasta  i  głosy  mieszkańców,  a  dotyczy  to  tego  malutkiego
skrawka zieleni  przy ul.  Kasprowicza.  Mieszkańcy zwracają się z  prośbą o to,  aby Prezydent
porozumiał  się  z  inwestorem,  żeby  nie  ogradzać  tego terenu.  Mieszkańcy  mają  informację,
że  ten  teren  ma  być  ogrodzony.  Wskazała,  że  jest  to  jeden  z  nielicznych  terenów,
tych  malutkich  skwerów  zielonych  na  terenie  tej  części  miasta.  Dodała,  że  problemy
z ewentualnymi licealistami, którzy tam palą można rozwiązać w inny sposób. Można wyznaczyć
tereny, można wykorzystać Straż Miejską.

 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  przekazał,  że  w  kwestii  dyrektora  Raciborskiego  Centrum
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych decyzja o takich, a nie innych ruchach personalnych nie
wynikała z jego woli, tylko z tego, że zostało popełnione przekroczenie prawa, które obliguje
pracodawcę do tego, aby rozwiązać umowę o pracę. Orzecznictwo w takich sprawach, bo one
się  zdarzają,  jest  jednoznaczne,  że  należy  to  uczynić  w  drodze  niedyscyplinarnej,
tylko porozumienia stron za wypowiedzeniem. Stąd kwestie konkursowe są tak uregulowane
w  prawie,  że  można  je  dopiero  regulować  po  tym,  gdy  już  to  stanowisko  jest  wolne.
Mam świadomość tego, że terminy są, jakie są, ale nie może ogłosić konkursu, dopóki ta osoba
tam pracuje. A ta osoba będzie pracować do końca okresu wypowiedzenia. Jest za tym aby do
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przeprowadzenia  konkursu  doszło  jak  najszybciej.  Oczywiście,  Państwo,  Radni  też  będziecie
musieli  wziąć  w  tym  udział,  bo  będzie  trzeba  wyłonić  osoby  do  Komisji  Konkursowej.
Ma świadomość tego, że Pani Dyrektor wiele zrobiła dla placówki, ale nie mógł podjąć innej
decyzji. W drugiej sprawie przekazał, że nie śledził dokładnie głosowania, ale wydaje mu się,
że Pani Radna głosowała za sprzedażą tego terenu?

 Radna Magdalena Czech-Majer przekazała,  że głosowała przeciw. Prosiła jednak o rozmowę
jeżeli  będzie  taka  możliwość,  bo  wiadomo,  że  właściciel  ma  prawo  do  różnych  ruchów.
Wskazała, że zawsze można rozmawiać i oto tylko prosi Pana Prezydenta.

 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  wskazał,  że  we  wniosku,  który  trafił  do  nas,  wyraźnie,
było wskazane to, że jest chęć ogrodzenia i to też było artykułowane.

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że to Prezydent skierował do nas ten projekt uchwały.
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że zgadza się, ale z takimi jakby konsekwencjami,

które były znane. Rozumie ten głos teraz. Możemy o to wnioskować, niemniej jeżeli chcą to
nabyć i mówią, że chcą to ogrodzić, no to po co by mieli to kupować?

 Radna Magdalena Czech-Majer  przekazała,  że chodzi  aby Prezydent po prostu porozmawiał
żeby nie ogradzać, żeby nie tworzyć barier.

 Radny Michał Kuliga poprosił o odpowiedź w sprawie ul. Tomali.
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy poprosił o wskazanie o jakie konkretnie posesje chodzi.
 Radna Anna Szukalska przekazała sprawę, którą zgłosiła jej jedna z mieszkanek opiekująca się

mężem jeżdżącym na elektrycznym wózku inwalidzkim. Informacja jaką uzyskała w autobusie
miejskim jest taka, że wózków elektrycznych nie mogą autobusy przewozić. Dodała, że chodziło
też  o  kwestię dojazdu do  szpitala  i  została  zabrana  wyjątkowo,  ale  że  generalnie  jest  taka
zasada. Zapytała więc czy faktycznie wózki inwalidzkie elektryczne nie mogą być przewożone
w autobusach.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że aby odnieść się do tej sytuacji, trzeba wiedzieć,
o który autobus chodziło, konkretny kurs, to wszystko jest archiwizowane. Niemniej wskazał,
że można już teraz powiedzieć, że mamy takie autobusy, w których będzie można przewozić
takie pojazdy. Dotychczas nie mieliśmy. Dodał, że miał kilka interwencji dotyczących tego typu
problemów. Rozwiązywał je często indywidualnie, w ten sposób, że organizowaliśmy specjalny
transport dla takiej osoby, żeby ją dowieźć w dane miejsce. Natomiast jeżeli chodzi o autobus
komunikacji  miejskiej,  jeżeli  nie  jest  przystosowany do tego specjalnie,  nie  może przewozić
pojazdów,  a  część  z  wózków  inwalidzkich,  które  są  wyposażone  w  napęd,  według  definicji
o prawa o ruchu drogowym, jest pojazdem, stąd nie może zostać przewieziony w pojeździe
komunikacji miejskiej, który nie jest do tego przystosowany. Miejmy świadomość, że tego typu
wózek  to  jest  150  do  200 kg.  Musi  więc  być  zapięty  do  odpowiednich  mocowań,  bo  przy
hamowaniu  albo  wypadku  gdzie  przyspieszenia  są  olbrzymie,  to  taki  wózek  swoją
bezwładnością zachowuje się jak przedmiot o wadze kilku ton. Zdarza się, że niektórzy kierowcy
godzą się na to, ale robią to tylko i wyłącznie na własną odpowiedzialność i to oni podejmują to
ryzyko. Teraz jednak będziemy mieli kolejne 5 autobusów, które z tego, co wiem, też powinny
być przystosowane do przejazdu. Jeżeli jest osoba, która rzeczywiście potrzebuje wsparcia w
tym,  aby  dotrzeć  w  jakieś  miejsce,  to  poprosił,  aby  osoba  ta  skontaktowała  się
z  sekretariatem,  bo  już  przeprowadzaliśmy  takie  operacje,  że  był  specjalnie  zorganizowany
transport,  że  był  przewóz,  to  zostało  sfinansowane.  Dodał,  że  wie,  że  to  nie  jest  tak
komfortowe, jak po prostu wyjście na przystanek, ale jeśli celem jest to, żeby trafić do lekarza,
na  rehabilitację,  to  da  się  to  wszystko poukładać  tak,  żeby  ten cel  został  osiągnięty.  Część
z osób, i to jest naturalne, chcą mieć poczucie samodzielności, ale nie zawsze da się to osiągnąć
takimi zasobami,  jakie mamy. Na teraz są cztery autobusy,  które jeżdżą,  one mają już takie
przystosowane, i o ile dobrze się orientuję, te 5, które za chwilę dołączą do nich, też powinny
mieć stanowiska do tego.

 Radna Anna Szukalska przekazała,  że z  tego co zrozumiała,  to było to zabezpieczenie,  tylko
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chodziło o kwestię tej interpretacji, że ten wózek nie może  być przewożony.
 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy przekazał,  że  chętnie  z  tą  Panią  się  spotka  i  wytłumaczy

wszystko.  Kilka  już  osób,  które  zwracały  się  z  takimi  sprawami,  zostały  maksymalnie
zaopiekowane.

 Radny  Paweł  Rycka  przedstawił  kilka  spraw,  które  cieniem  kładą  się  trochę  działalność
Prezydenta Miasta. Na początku odniósł się do Festiwalu Jabłonki, gdzie był trochę zaskoczony,
Panie Prezydencie, że Pan nie wykorzystał swoich osobistych kontaktów, na tych plakatach nie
było wizerunku Pana Prezydenta.

 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  przekazał,  że  złamie  swoją  zasadę  nieprzerywania
i powiedział, że się poprawi.

 Radny  Paweł  Rycka  wskazał,  że  to  przecież  pieniądze  podatników.  Następnie  przekazał,
że  impreza  mu osobiście  się  bardzo  podobała,  gratuluję.  To  tylko  pokazuje,  że  mieszkańcy
Raciborza zasługują na taką imprezę i oni po prostu tego potrzebują. Więc gratuluje pomysłu.
Dalej po raz kolejny pyta, kto z Pań i Panów Radnych chciał likwidacji klubu piłkarskiego Unia
Racibórz? Dodał, że pyta publicznie Pana Prezydenta od 26 kwietnia. Do tej pory nie otrzymał
odpowiedzi. Na ostatniej sesji Pan mnie prosił, żeby na piśmie zapytać. Ja Panu dałem słowo,
że będę dalej Pana pytać publicznie, dopóki mi Pan nie odpowie, bo w przestrzeni publicznej
cały  czas  krążą  nieprawdziwe  informacje,  jakby  ktoś  z  radnych  chciał  likwidacji  klubu
piłkarskiego  Unia  Racibórz.  To  nie  jest  prawda  i  Pan  dobrze  o  tym  wie.  Starał  się  nawet
Prezydentowi pomóc, że chodzi o konferencję prasową z dnia 3 kwietnia. Można nawet było
posłuchać nagrania z tej konferencji, ale Pan Prezydent dalej się do tego nie odnosi. Poprosił
więc,  aby Prezydent już publicznie i  bezpodstawnie nie oskarżał  radnych,  bo nikt  nie chciał
likwidacji klubu piłkarskiego, tylko moi koledzy i koleżanki chcieli likwidacji spółki. Druga sprawa
dotyczy fontann, bo ponoć nie ma środków na ich uruchomienie, wystarcza tylko na 2 miesiące,
a  bez  problemu  wydaje  Prezydent  ponad  25 000 zł  na  wykorzystywanie  prywatnego
samochodu  do  celów  służbowych,  pomimo,  że  dysponuje  Pan  samochodem  służbowym
i kierowcą na etacie urzędu. Ponadto zapytał czy Prezydent potrzebował aż 4 lat, aby zrozumieć
potrzeby osób niepełnosprawnych i na tą okoliczność połączył Pan Wydział Spraw Społecznych
z Wydziałem Lokalowym, zwalniając 2 doświadczone naczelniczki, a bez opieszałości utworzył
Pan  kolejne  etaty  do  obsługi  Pana  biura?  Wystarczyło  przecież  przenieść  Wydział  Spraw
Społecznych na parter, blisko Wydziału Lokalowego i temat byłby rozwiązany, ale Pan swoje
urzędowanie,  o  ile  dobrze  pamięta,  rozpoczął  od  remontu  swojego gabinetu.  Dalej  nazwał
szczytem hipokryzji, kiedy podczas majowego spotkania z okazji Dnia Samorządowca wręczył
Pan  honorowe  nagrody  niektórym  pracownikom  urzędu  za  ich  ofiarną,  długoletnią  służbę
na rzecz mieszkańców, a po 2 miesiącach jednej z nagrodzonych wręcza Pan zwolnienie z pracy,
korzystając z prawnego wybiegu likwidacji stanowiska. Pikanterii dodaje też fakt, że nagrody te
wręczał Pan wspólnie z Wiceministrem Jabłońskim, co nie jest wolne od podejrzeń, że można to
powiązać z kampanią wyborczą, a tym samym agitacją w tym zakresie. Oczywiście prezydent
może  powiedzieć,  że:  "kandydat  jeszcze  nie  jest  kandydatem".  Dalej  zapytał  jak  to  jest,
że  mimo  braku  środków  w  budżecie  miasta,  o  czym  nieustannie  Prezydent  komunikuje,
wskazując  winnych  za  ten  stan  rzeczy  radnych  opozycyjnych,  raz  za  razem  zleca  Pan
opracowania różnych koncepcji,  m.in. przebudowa sali  kolumnowej,  co nie ma uzasadnienia
w świetle bliskich wyborów, gospodarzem tego miejsca może być za chwilę ktoś inny, czego
z  całego  serca  mieszkańcom  Raciborza  życzę  i  może  mieć  też  inny  pomysł  na  struktury
organizacji Urzędu Miasta, a Pan te zmiany chce dokonać pod koniec kadencji. Dodał, że nie
chciałby mieć takiego przełożonego, żeby w taki sposób postępował. Jak to jest, że na spotkaniu
z mieszkańcami Brzezia w sprawie odoru z  rejonu RIPOKa i  wysypiska bez żadnych oporów
wskazał Pan z imienia i nazwiska byłą naczelnik z Wydziału Ochrony Środowiska winną zdaniem
Pana wydania złej decyzji, która nie miała już możliwości się bronienia, odniesienia się do Pana
zarzutów,  do  tak  stawianych  zarzutów i  pomówień.  Czytając  ostatni  Pana  komentarz  w tej
sprawie, widzę, że ohydne kierowanie oskarżeń wobec byłej naczelniczki ma swój ciąg dalszy.
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Można  powiedzieć,  że  chociaż  działania  Pani  Naczelnik  być  może  były  zgodne  z  prawem,
sugeruje Pan jej  winę i  odpowiedzialność,  a  swoje działanie,  niekiedy niezgodne z  prawem
i  potwierdzone  wyrokami  sądowymi  lub  orzeczeniami  SKO,  jakoś  Pan  nie  komentuje,
nie  informuje  Pan  o  tym  opinii  publicznej.  Pan  wie  dobrze,  o  jakich  sprawach  mówię
przegranych z pracownikami. Nie informuje Pan opinii publicznej. Ale proszę się nie martwić,
mieszkańcy będą to pamiętać i podsumują finansowe skutki pańskich niezgodnych z prawem
poczynań, a są to niemałe środki budżetowe, które nie pokrywa Pan z własnej kieszeni, tylko
ze środków budżetu Miasta Racibórz. Pańskie działanie wobec byłej naczelniczki, w mojej opinii,
Panie  Prezydencie,  jest  nieetyczne,  niemoralne,  wskazują,  że  chęć  sprawowania  władzy
przysłoniła  Panu  wszystkie  ludzkie  odruchy.  Na  koniec  odniósł  się  do  sprawy,  w  której
w  przestrzeni  medialnej,  radni  opozycji  są  cały  czas  przedstawiani  jako  ci  źli,  niedobrzy,
że byliśmy przeciw budowie żłobka. Dodał, że traci już siły, żeby cały czas się tłumaczyć z tego,
że  radni  nigdy  nie  byli  przeciwko  budowie  żłobka.  Przed  samą  inwestycją  jeszcze  żeśmy
poinformowali  Pana  naczelnika  wspólnie  z  radnym  Michałem  Kuligą  o  tym,  że  poprzemy
oczywiście  budowę  raciborskiego  żłobka,  nasze  wątpliwości  pojawiły  się  przy  placu  zabaw
Przedszkola  Nr  24,  my mamy jeszcze  teraz  wątpliwości,  te  same,  co  i  wtedy.  Zapytał  więc
Prezydenta czy miasto Racibórz jest już właścicielem wszystkich tych działek, gdzie stoi plac
zabaw i jest ten chodnik. Następnie poprosił  o wyświetlenie na ekranach głosowania z sesji
z dnia 27 stycznia 2001 roku i o spojrzenie Prezydenta na jeden z ekranów, bo w tym budżecie
była budowa żłobka i Pan dobrze o tym wie. To było w styczniu, a te wszystkie działania, które
później się działy, to była sesja w lutym. Radny Kuliga na wniosek rodziców zatroskanych o to,
czy ich pociechy będą mieć plac zabaw, poprosili nas o wizję lokalną, o czym Pan Radny Kuliga
poinformował wszystkich Państwa na sesji w dniu 24 lutego i w dniu 25 lutego udaliśmy się na
wizję lokalną. Następnie przekazał, że w jego opinii nic się tam nie zmieniło, jeżeli chodzi o to
prawo własności, a ta sytuacja została przekazana tak w mediach, że to radni opozycyjni byli
przeciwko budowie żłobka i chodzili po chaszczach i prezydent ich musiał przekonywać do tej
słusznej idei.  Wskazał,  że jest to manipulacja jakaś. Radni nie byli  nigdy przeciwko budowie
żłobka. Mieli wątpliwości co do działek i dalej je mają. Dalej poprosił o wyświetlenie jak radni
głosowali, aby pokazać kto był za. Okazuje się, że tam są radni tej złej opozycji i tak się składa, że
tam są tylko ci radni. Oczywiście, ten dokument głosuje się w całości. Dodał, że nie podejrzewa
więc nikogo że był przeciwko, tylko już nie może tego słuchać i tłumaczyć. Trzeba to raz w końcu
zamknąć i nie powielać tych kłamstw. Mieszkańcy widzą, kto jak głosował i to jest prawda, to
nie  są  pomówienia,  to  jest  prawda.  Dalej  powtórzył  pytanie  czy  Miasto  Racibórz  już  jest
właścicielem tych działek, gdzie jest zlokalizowany tymczasowy plac zabaw?

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że wywód piękny. Przysłowie mówi, że: "tłumaczy
się  winny".  A  co  do  jakości  zebranych  przez  Radnego  informacji,  problem  polega  na  tym,
że  jeżeli  one  wszystkie  są  tak  rzetelnie  zebrane,  jak  to,  że  posiadam  służbowy  samochód,
to  naprawdę  szkoda  było  Pana  czasu,  żeby  ten  cały  wywód  przygotowywać,  bo  prezydent
miasta nie posiada służbowego samochodu. Proszę sprawdzić, może nawet i zadać pytanie na
piśmie i  uzyska Pan rzetelną informację,  że samochód będący w dyspozycji  Urzędu Miasta,
oprócz tego, że od czasu do czasu przewiezie kogoś z władz, jest używany także do tego, żeby
pojechać do osób niepełnosprawnych i zrobić dla nich dowód osobisty, jest używany także do
tego, żeby radni Rady Seniorów jeździli na różnego rodzaju zebrania, eventy. Także często jest
wykorzystany w formie, można powiedzieć, kurierskiej, żeby jakieś dokumenty gdzieś szybko
dotarły.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że jak zawsze Prezydent wyłapał, to co mu pasuje i do tego się
odniósł. Rzeczywiście, w tym wypadku ma Prezydent rację, ten samochód też służy do innych
celów. Następnie poprosił o odpowiedź tylko na jedno z tych pytań czy Miasto Racibórz jest
właścicielem tych terenów, gdzie jest zlokalizowany tymczasowy plac zabaw i chodnik?

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że na tak postawione pytanie odpowiedź brzmi:
tak.
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 Radny Paweł Rycka powtórzył, czy Miasto jest właścicielem tych działek i zapytał, czy dobrze
zrozumiał. Zapytał czy w całości Miasto Racibórz jest właścicielem tych działek?

 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  przekazał,  że  Radny  spytał  czy  jest  właścicielem,
jest właścicielem.

 Radny Michał Kuliga w uzupełnieniu wypowiedzi Radnego Pawła Rycki poprosił aby Prezydent
zapamiętał  to,  że  najpierw  radni  głosowali  za  budową,  a  potem  z  Panem  Prezydentem
wizytowali plac zabaw, że taka była kolejność.

 Radny Paweł Rycka poprosił, aby pokazać jeszcze na ekranach teren, o który chodzi, by nie było
wątpliwości o jakie działki chodzi. Następnie wskazując ten teren, zapytał czy Miasto Racibórz
jest właścicielem całego tego terenu.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy wskazał, że radny zakreślił ręką jakiś obszar i na tej podstawie
oczekuje odpowiedzi. W związku z tym, że nie zostało to utrwalone poprosił, aby te zapytanie
złożyć na piśmie, wtedy radnemu odpowie.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że nie chce dłużej przeciągać. Dodał jednak, że nawet wskazanie
na  terenu  mapie,  Pan  Prezydent  Dariusz  Polowy  i  tak  odwróci  kota  ogonem  i  nie  udzieli
informacji.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał,  że mimo że Radny miał  to napisane na kartce,
z jakiegoś dziwnego powodu nie chce złożyć zapytania na piśmie, gdzie łatwo odnieść się do
tego. Dodał, że zakreślenie ręką przy ekranie nie pozwala precyzyjnie odpowiedzieć.

 Radny  Marcin  Fica  przekazał,  że  jak  była  mowa  o  remoncie  ulicy  Rybnickiej,  to  Prezydent
powiedział, że ma uzgodnienia z PRD, że prace rozpoczną z początkiem wakacji. Wskazał jednak,
że wakacje letnie rozpoczęły się 24 czerwca, a prace na ulicy Rybnickiej rozpoczęły się 24 lipca,
czyli  miesiąc  później,  czyli  już  mamy  miesiąc  opóźnienia.  Dalej  wskazał,  że  do  tej  pory
mieszkańcy  udający  się  od  strony  Auchan,  czy  w  drugim  kierunku  nie  mają  możliwości
bezpiecznego przejścia. Dalej przekazał, że z kolejnych słów wynika, że miesiąc trzeba czekać, aż
się  utrwali  jakiś  tam  materiał,  czyli  na  początku  września  PRD  będzie  mogło  wejść  tam
z powrotem.  Miejmy nadzieję,  że  z  początkiem września  roboty  tam ruszą.  Zwrócił  jednak
uwagę, że trzeba zrobić cała drugą stronę, a utwardzenie znów potrwa miesiąc. Dalej poprosił
Prezydenta,  aby  spróbował  dogadać  się  z  PRD  tak  aby  trochę  teren  wyczyścić  i  wysypać
kamienie, żeby ludzi mogli przechodzić w kierunku mostu. Uznał, że to nie są wielkie koszty dla
wykonawcy,  żeby  to  wykonać.  Następnie  zapytał  jakie  są  koszty  uruchomienia  tej  drugiej
fontanny? Bo Prezydent stwierdził, że ta druga część fontanny nie jest uruchamiana, bo radni
opozycji zabrali pieniądze z tej fontanny, tylko że nie nadmienił Pan, że w budżecie Pan zabrał
pieniądze, które radni przeznaczyli na obsługę prawną Rady Miasta. Dodał, że ta druga fontanna
działała długi czas. Na pewno koszt nie jest aż tak wysoki, żeby nie można tego uruchomić.
Podobnie uznał, że mgiełka na Rynku na pewno nie robiła wielkich kosztów. Dalej zapytał czy
jest szansa, że jak ZDW zatwierdzi tę technologię i wkroczy PRD, to pójdzie to na przynajmniej 2
zmiany,  żeby  miasta  dłużej  nie  korkować.  Dalej  zapytał  czy  Miasto  przystąpi  do  programu
Oświetlamy Miasta. Czy mamy porozumienie z Tauronem, żeby przystąpić do tego? Tam jest
80%  dofinansowania.  Dodał,  że  nie  wie  jakie  zasady  są  teraz  w  tym  nowym  programie?
Następnie zapytał o podpisywanie umowy na pieniądze dla północno-zachodniej obwodnicy,
czy ta obwodnica będzie nasza, czy to jest droga wojewódzka? Z tego co wie to ma to być droga
wojewódzka. Dziwi więc, że nie było przy podpisaniu umowy ani dyrektora ZDW, ani starosty,
ani innych którzy o to walczyli. Następnie zapytał kiedy rozpocznie się remont chodnika przy
ulicy Opawskiej i przebudowa ciągu pieszo-rowerowego przy ulicy Pszczyńskiej? Te zadania są w
budżecie od początku roku i ma nadzieję, że uda się do końca roku to zrobić. Wracając do ul.
Rybnickiej  przekazał,  że  w odpowiedzi  na  interpelacje  Prezydent  odpowiedział,  że  ta  droga
zrobiona będzie do 23 grudnia. W zeszłym roku, w sierpniu, w zakresie tężni ostrzegał przed
zimą.  Prezydent  mówił,  że  damy radę.  Teraz  więc  to  samo mówi  względem drogi.  Zgodnie
z wszelkimi procedurami budowlanymi wyłączany jest okresu zimy od 15 listopada do 15 marca.
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Pytanie  więc  czy  PRD  będzie  mogła  w  zimowych  warunkach  kłaść  asfalt,  żeby  zdążyć  do
23 grudnia.  Dalej  wracając  do placu zabaw,  o  którym mówił  radny Paweł  Rycka,  Prezydent
obiecał,  że  dla  przedszkola  będzie  plac  zabaw,  a  w tej  chwili  jest  tymczasowy plac  zabaw.
Zapytał więc czy będzie tam z prawdziwego zdarzenia plac zabaw, czy też Prezydent ma inną
wizję. Na koniec przekazał, że na Facebooku  Prezydenta Wacławczyka opublikowano słowa, że
radni nie zgodzili się na odbrukowanie placu przed pomnikiem Matki Polki, nie napisano jednak,
że do tej pory nie zostało odbrukowana Ogrodowa, nie zrobiono tego na ul. Mickiewicza, ani
choćby chodnika na Opawskiej. Widać liczy się tylko to co chce Prezydent Wacławczyk. Poprosił
więc, aby Prezydent przekazał swojemu zastępcy prośbę o sprostowanie informacji, bo radni nie
powiedzieli,  że  nie,  tylko,  że  na  razie  to  wycofujemy,  wyraźnie  mówiąc,  że  do  czasu
odbrukowania Ogrodowej i Mickiewicza. Dodał, że ma też nadzieje że przy kolejnym wniosku
radni zobaczą koncepcję, wizję terenu przed pomnikiem.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że nie może odnieść się do wszystkich tych pytań.
Nie  rozumie  też  celu  zadawania  tych  pytań  skoro  Radny  dopuszcza,  że  Prezydent  nie  jest
w stanie tej odpowiedzi udzielić teraz. Można więc spokojnie to złożyć na piśmie. Natomiast
w zakresie zastępcy Prezydenta Dawida Wacławczyka to nie rozumie dlaczego radni mając do
siebie numery telefonów samemu tego nie załatwią, tylko po pierwsze dzieje się to na sesji
Rady Miasta, a po drugie nie rozumie dlaczego ma przekazywać, że Radny  poczuł się urażony.

31. Zakończenie sesji.

 Przewodniczący Rady Marian Czerner z uwagi na wyczerpanie porządku obrad, zamknął obrady 
LXI sesji Rady Miasta Racibórz, godz. 22:43.

                                                                                        Przewodniczący Rady
                                                                                     

                                                                                          Marian Czerner                                                             

Przygotował: Leszek Jureczko
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